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Protokół Nr III/24 

z III sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 19 czerwca 2024 r. o 

godz. 13.00 w sali Nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16. 

Stan Radnych – 23 

Obecnych –  23 

Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak otworzyła o godz. 13.00 III sesję Rady Miejskiej 

w Pabianicach. Przywitał wszystkich uczestników posiedzenia. 

Ad.2. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że wskutek wygaśnięcia 

mandatu radnego w trybie art. 383 § 1 pkt 4 ustawy Kodeks wyborczy, Komisarz 

Wyborczy w Łodzi II, postanowieniem Nr 1001/2024 z dnia 24 maja 2024 r. na 

podstawie art. 387 § 1 ustawy Kodeks wyborczy dokonał obsadzenia wakującego 

mandatu radnego Rady Miejskiej w Pabianicach. Mandat obejmuje Pani Anna 

Zaborowska. Zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, przed 

przystąpieniem do wykonywania mandatu radna składa ślubowanie. Ślubowanie 

odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty radna powstaje i wypowiada słowo 

„ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Przystąpiła do odczytania roty i złożenia ślubowania 

Stwierdziła, że radna Anna Zaborowska złożyła wymagane przepisami prawa 

ślubowanie i na podstawie art. 23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym jest 

uprawniona do wykonywania mandatu radnej Rady Miejskiej w Pabianicach w kadencji 

lat 2024 – 2029. 

Ad.3. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o 

zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został radnym porządek obrad stosownie do 

art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. (Zał. Nr 2) 

Następnie wobec braku propozycji prowadzący obrady, Przewodnicząca Rady Iwona 

Marczak zakończyła procedowanie tego punktu. 

Ad.4. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych 

zarządzeń, przygotowanych projektów uchwał, ważniejszych decyzji oraz spotkań za 

okres od 17 maja 2024 .r do 12 czerwca 2024 r. (Zał. Nr 3) W uzupełnieniu materiału 

przekazanego na piśmie i sprawozdań, Prezydent Miasta poinformował, że na 
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remontowanym placu Starego  Rynku w najbliższym czasie zakończy się montaż 

m.in. instalacji oświetleniowej, kanalizacji deszczowej, toalety publicznej, słupów 

oświetleniowych, komory technologicznej fontanny i zakładanie trawników. 

Rozpoczęła się przebudowa  przylegającej do rynku drogi wschodniej i południowej. 

Od 18 czerwca obowiązuje czasowa organizacja ruchu w tym rejonie, następne 

zmiany planowane są na początku sierpnia. Od 20 maja do 14 czerwca prowadzony 

był nabór wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkania w blokach, które wybuduje 

spółka SIM Łódzkie. Do Wydziału Spraw Lokalowych UM wpłynęło 38 wniosków. 

Będzie nabór uzupełniający na pozostałe mieszkania. Zakończyła się realizacja 

największej inwestycji oświetleniowej realizowanej dotychczas przez miasto. 

W ramach projektu „Poprawy efektywności energetycznej infrastruktury 

elektroenergetycznej” nastąpiła wymiana 3850 żarówek sodowych w oświetleniu 

ulicznym na ledowe, budowa oświetlenia na 9 ulicach, w parku Hadriana i wzdłuż drogi 

rowerowej miedzy Jutrzkowicką a Wiejską; doświetlenie 52 przejść dla pieszych 

i przejazdów rowerowych w 30 lokalizacjach oraz montaż oprogramowania  

ułatwiającego zarządzanie infrastrukturą oświetleniową. Wartość inwestycji to 4,9 mln 

zł. Modernizacja oświetlenia przyniesie rocznie ok. 1,1 mln zł oszczędności. 

Do 21 czerwca można składać oferty na wykonanie ogrodzenia i nawierzchni wybiegu 

dla psów w parku Wolności. Teren ma 2,5 tys. m kw., będzie ogrodzony, oświetlony, 

wyposażony w przeszkody do zabaw i ćwiczeń dla psów,  poidełka, dystrybutory 

woreczków na odchody, kosze i ławki dla opiekunów psów. W dniu 17 czerwca odbyło 

się spotkanie informacyjne dla mieszkańców zainteresowanych wymianą pieców na 

urządzenia niskoemisyjne i termomodernizacją budynku. Wnioski do programów 

„Czyste powietrze”, „Ciepłe mieszkanie” - oraz wkrótce do miejskiego programu 

wymiany pieców - przyjmuje Referat Programów Priorytetowych przy ul. św. Jana 4. 

Od 10 do 28 czerwca prowadzona jest objazdowa zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych. MZK rozpoczął testy autobusu elektrycznego chińskiej firmy King 

Long. Będzie przez tydzień kursować na różnych liniach. 24 i 25 maja odbyły się Dni 

Aktywnych Seniorów i festyn w parku Wolności. 1 czerwca na Lewitynie - coroczny 

festyn z okazji Dnia Dziecka. Przed nami dwie imprezy plenerowe na powitanie lata: 

22 czerwca miejsko-powiatowy piknik w parku Wolności i 23 czerwca Noc Kupały na 

Lewitynie. Miejskie zakończenie roku szkolnego odbędzie się 21 czerwca o godz. 

12:00 w Szkole Podstawowej nr 16. Najmłodszych zapraszamy do skorzystania 

w oferty wakacyjnej w miejskich placówkach.  Jak co roku pod hasłem „Aktywne 

wakacje” ruszają bezpłatne zajęcia sportowe na Lewitynie i w parku Wolności. W maju 

rozpoczęła się akcja prozdrowotna skierowana  do pełnoletnich mieszkańców 

Pabianic, sfinansowana z dotacji z programu „Zdrowe Łódzkie na plus”. Zajęcia 

sportowe, prelekcje  i konsultacje ze specjalistami odbywają się w Centrum Seniora, 

na Lewitynie i w parku Wolności. Potrwają do grudnia. W dniu 11 czerwca br. Robert 

Janus został odwołany ze stanowiska zastępcy prezesa zarządu ZWiK. Powodem brak 

możliwości dalszej współpracy. 

Materiał dot: Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Pabianic 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za rok 2023 (Zał. Nr 4) otrzymali wszyscy Radni i omówione  zostały na Komisji Spraw 

Społecznych. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak 

zakończyła procedowanie tego punktu obrad. 

Ad.5. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 rok – projekt 1 (Zał. Nr 5) Zwiększa się 

plan dochodów bieżących o kwotę 71.869,70 zł, w tym: - zwiększenie dochodów 

o kwotę 2.881,44 zł w związku z otrzymaniem środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na dofinansowanie działań kształcenia ustawicznego (ŚDS), 

- zwiększenie dochodów w kwocie 26.400,00 zł w związku podpisaniem umowy 

Nr 1/2024 z dnia 20.05.2024 r. dotyczącej dofinansowania ze środków PFRON 

programu „ Zajęcia klubowe WTZ”, - zwiększenie dochodów o kwotę 42.588,26 zł 

w związku ze złożonym do Wojewody Łódzkiego wnioskiem o przyznanie środków 

na wypłaty dodatków dla gospodarstw domowych w sprawie refundacji podatku VAT 

za dostarczone paliwo gazowe w ramach środków Funduszu Przeciwdziałania COVID 

- 19, zgodnie z ustawą z dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej ochronie niektórych 

odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na rynku gazu, II. Zwiększa 

się plan wydatków bieżących per saldem o kwotę 71.869,70 zł, w tym: - zwiększenie 

wydatków w Środowiskowym Domu Samopomocy w związku z otrzymaniem środków 

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na finansowanie działań kształcenia 

ustawicznego w kwocie 2.881,44 zł na wydatki związane z realizacją ich statutowych 

zadań, - zwiększenie wydatków w łącznej kwocie 26.400,00 zł w grupie wynagrodzenia 

i składki od nich naliczane (kwota 17.908,00 zł) i grupie wydatków związanych 

z realizacją ich statutowych zadań (kwota 8.492,00 zł) w Miejskim Centrum Pomocy 

Społecznej z przeznaczeniem na realizację programu „ Zajęcia klubowe w WTZ ”. - 

zwiększenie wydatków o kwotę 42.588,26 zł na sfinansowanie wypłaty dodatków dla 

gospodarstw domowych z tytułu refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo 

gazowe (MCPS). 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu 

i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gabriel Grzejszczak powiedziała, że Komisja Spraw 

Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic 

na 2024 rok. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 6) 

Podjęto uchwałę Nr III/15/24. (Zał. Nr 7). 

Ad.6. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 rok – projekt 2. (Zał. Nr 8) I. Zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 175.000,00 zł, w tym: 1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 
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175.000,00 zł), w tym:- zwiększenie dochodów o kwotę 175.000,00 zł w związku 

z przyznanymi środkami z Powiatu Pabianickiego w formie dotacji celowej 

z przeznaczeniem na organizację 46 Dni Pabianic - Pleneru Miejsko - Powiatowego. 

II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 175.000,00 zł, w tym: 1) wydatki bieżące 

(kwota zwiększenia 175.000,00 zł), w tym: - zwiększenie wydatków o kwotę 

175.000,00 zł w grupie dotacji na zadania bieżące z przeznaczeniem na dotację 

celową dla Miejskiego Ośrodka Kultury na organizację 46 Dni Pabianic - Pleneru 

Miejsko - Powiatowego. III. Dokonuje się przeniesienia wydatków, w tym: - w grupie 

inwestycje i zakupy inwestycyjne zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 

99.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań pn.: „Zakup i montaż drzwi 

wejściowych w SP 5” (24.000,00 zł) oraz „Modernizacja kanalizacji w SP 14” 

(75.000,00 zł),- w grupie dotacje na zadania bieżące przeniesienie wydatków między 

rozdziałami 80104, 80149 i 80150 oraz między placówkami w Wydziale Edukacji, 

Kultury i Sportu, w związku ze zmianami w liczbie dzieci uczęszczających 

do przedszkoli oraz posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, 

- przeniesienie wydatków między rozdziałami 80101 i 80104 oraz między grupami 

wydatków (wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, dotacje na zadania bieżące) 

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów wychowania przedszkolnego uczniów 

będących mieszkańcami Miasta Pabianice, a uczęszczających do przedszkoli na 

terenie innych gmin. IV. Wprowadza się zmiany do załącznika dotacyjnego zgodnie z 

Zarządzeniem Prezydenta Miasta Nr 207/2024/P z dnia 4 czerwca 2024 r. 

V. Wprowadza się zmiany do załącznika inwestycyjnego zgodnie z Zarządzeniem 

Prezydenta Miasta Nr 214/2024/P z dnia 7 czerwca 2024 r 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Budżetu i Finansów oraz Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu 

i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Wadowska-Gryzel powiedziała, że Komisja 

Edukacji, Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic 

na 2024 rok - projekt 2. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 9) 

Podjęto uchwałę Nr III/16/24. (Zał. Nr 10). 

Ad.7. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 rok – projekt 3. (Zał. Nr 11) I. Zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 283.185,53 zł w następujących pozycjach: dochody bieżące 

(kwota zwiększenia 25.185,53 zł), w tym: - zwiększenie w § 0950 – wpływy z tytułu kar 

i odszkodowań wynikających z umów o kwotę 9.237,35 zł, w związku z otrzymaniem 

od ubezpieczyciela odszkodowania za szkodę dotyczącą latarni doświetlającej 

przejście dla pieszych przy ul. Warszawska/Sikorskiego, - zwiększenie w § 0970 – 

wpływy z różnych dochodów o kwotę 11.520,18 zł z tytułu sprzedaży używanych 



5 
 

pojemników do zbiórki odpadów komunalnych, - zwiększenie dochodów o kwotę 

4.428,00 zł, w związku z umową nr 179/BN/D/2024 z dnia 28.05.2024 r. zawartą 

z WFOŚiGW w Łodzi na przygotowanie dokumentacji dotyczącej koniecznych 

do wykonania zabiegów na pomnikach przyrody rosnących na terenie miasta Pabianic, 

dochody majątkowe (kwota zwiększenia 258.000,00 zł) w tym: - zwiększenie o kwotę 

258.000,00 zł, w związku z przyznaniem dofinansowania na realizację przedsięwzięcia 

w ramach programu priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” na terenie Gminy Miasto 

Pabianice – nabór 2. II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 283.185,53 zł 

w następujących pozycjach: wydatki bieżące (kwota zwiększenia 25.185,53 zł) w tym: 

- zwiększenie wydatków o kwotę 9.237,35 zł, w Wydziale Infrastruktury Technicznej 

i Komunikacji w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań, 

- zwiększenie wydatków o kwotę 15.948,18 zł, w Wydziale Ochrony Środowiska 

w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań, wydatki majątkowe 

(kwota zwiększenia 258.000,00 zł) w tym: - zwiększenie wydatków o kwotę 258.000,00 

zł, w Wydziale Inwestycji Miejskich w związku z przyznaniem dofinansowania 

na realizację przedsięwzięcia w ramach programu priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” 

na terenie Gminy Miasto Pabianic – nabór 2. III. Wprowadza się zmiany do załącznika 

dotacyjnego zgodnie z Zarządzeniem Prezydenta Miasta Nr 193/2024/P z dnia 

28 maja 2024 r. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Budżetu i Finansów oraz Komisja Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu 

i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Renata Witczak powiedziała, że Komisja Ochrony 

Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 

uchwały. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 

2024 rok - projekt 3. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 12) 

Podjęto uchwałę Nr III/17/24. (Zał. Nr 13). 

Ad.8. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2024 – 2035.  

(Zał. Nr 14)  Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów 

i wydatków budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - 

„Objaśnienia przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2024-

2035”. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu 

i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2024 – 2035. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 15) 

Podjęto uchwałę Nr III/18/24. (Zał. Nr 16). 

Ad.9. 

Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski omówił projekt uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Miasta Pabianice na wymianę 

węglowych źródeł ciepła, w celu ograniczenia zanieczyszczeń powietrza 

na terenie miasta Pabianic. (Zał. Nr 17) Niniejsza uchwała określa zasady udzielania 

oraz sposób rozliczania dotacji na zadania służące ograniczenia zanieczyszczeń 

powietrza na terenie miasta Pabianic poprzez wymianę węglowych źródeł ciepła 

na ekologiczne źródła ciepła. Wprowadzenie systemu dofinansowania do wymiany 

źródła ciepła, wymaga uporządkowania zasad, na podstawie których może zostać 

udzielona dotacja. Regulamin dotacji precyzuje obowiązki Wnioskodawców 

ubiegających się o uzyskanie dotacji, określa wysokość maksymalnej dotacji i zasady 

jej wykorzystania oraz rozliczenia. Dofinansowanie przeznaczone jest dla właścicieli 

lokali mieszkalnych w budynkach wielorodzinnych jak również właścicieli budynków 

jednorodzinnych mieszczących się na terenie miasta Pabianic. Całość środków 

finansowych przeznaczonych na dotację pochodzić będzie ze środków budżetu 

Miasta. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu. 

Przewodnicząca Komisji Renata Witczak powiedziała, że Komisja Ochrony 

Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt 

uchwały. 

Radny Włodzimierz Stanek powiedział, że cieszą się, że mieszkańcy będą mogli 

zminimalizować koszty wymiany źródeł ciepła na ekologiczne. Pytanie ma tylko jedno, 

nawet może nie Jego, tylko osób, z którymi rozmawiał. Na jakiej zasadzie szacowano 

koszty dotacji? Na dzień dzisiejszy pompa ciepła to jest koszt 30.000 – 40.000 zł, 

a można uzyskać dofinansowanie w wysokości 7.000 zł, z tego, co czytamy w 

projekcie. Czy nie jest to za mało? Natomiast cały projekt jak najbardziej pozytywnie. 

Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski wskazał, że przede wszystkim 

najistotniejsze są te dwa programy krajowe, czyli czyste powietrze i ciepłe mieszkanie, 

a głównym zadaniem programu miejskiego ma być uzupełnienie tych programów 

właśnie w zakresie tych brakujących kwot, stąd te kwoty są niższe, względem tego, 

co można uzyskać w programach krajowych. Ponieważ chcą wyrównać tę różnicę, 

którą mieszkaniec miałby pokryć z własnej kieszeni, chcą to możliwie szeroko 

zminimalizować. Jeżeli chodzi o miasto, przede wszystkim kierunkują się na to, by 

mieszkańcy korzystali z możliwości przyłączenia do sieci miejskiej, do sieci gazowej, 

względnie, jeżeli jest to możliwe z pomp ciepła, jeżeli pozwalają na to warunki 

techniczne. Stąd te rodzaje źródeł ogrzewania znalazły się w najwyższym progu 
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kwotowym, a jeżeli nie jest to możliwe, by potencjalnie mogli skorzystać z ogrzewania 

elektrycznego. Taka była intencja. 

Radny Waldemar Flajszer zapytał, czy Zakład Energetyki Cieplnej ma w planach 

rozwój sieci ciepłowniczej, tak, aby do niej mogli być podłączeni mieszkańcy domów 

jednorodzinnych, bądź też Śródmieścia, Starego Miasta Pabianic? Czy istnieją takie 

plany? 

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że z tego programu będą korzystać na pewno 

ludzie starsi, a wiadomo, że przykładowo przy instalacji gazowej wymiana na piec 

gazowy, to sam piec jest to koszt 5.000 zł., więc będą zmuszeni korzystać z tych 

dotacji, które funkcjonują. Zapytała Pana Prezydenta, czy będzie jakiś punkt, który 

poprowadzi za rękę taką starszą osobę „od a do z”, gdzie to będzie? Program jest 

programem, ale te 5.000 zł w przypadku instalacji gazowej i niedostosowania 

mieszkania,  to jest kropla. Zapytała, czy ta osoba będzie miała wszechstronną, 

stuprocentową pomoc, żeby mogła skorzystać ze stuprocentowego dofinansowania na 

taką wymianę? I nie mówi tylko o gazowym, ale generalnie o każdym. 

Radny Piotr Różycki nawiązał do rozmowy z Zastępcą Prezydenta Dawidem 

Zakrzewskim podczas dzisiejszej Komisji. Poprosił o oszacowanie wzrostu kosztów 

dla pojedynczego mieszkańca, który wymieni taki piec i na przykład przejdzie 

z ogrzewania węglem na ogrzewanie pelletem. Są to dwa różne paliwa i chodzi o to, 

żeby ten wydatek energetyczny był utrzymany na tym samym poziomie dla danego 

mieszkańca. Po takich szacunkach będzie mógł nawiązywać do jakichkolwiek źródeł 

pomocy dla mieszkańców, dla których te koszty będą po prostu nieakceptowalne bądź 

po prostu ich poniesienie może wpędzić ich na przykład w ubóstwo. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że środki, które są dzisiaj 

przeznaczone na wymianę źródeł ciepła z programów krajowych, są praktycznie 

nieograniczone. W związku z tym My apelujemy do naszych mieszkańców i po to są 

spotkania, które są organizowane między innymi w tej sali, aby uświadomić ich, 

z jakimi kosztami mogą mieć do czynienia i które alternatywne źródło może być dla 

Nich najlepsze. Nasz program ma być dostarczycielem tak zwanego wkładu własnego, 

czyli ma pomóc mieszkańcom, aby mogli sięgnąć po projekty krajowe. I to jest priorytet. 

Założyli w programie, że również mogą, w ramach pieniędzy i dotacji, którą uzyska 

mieszkaniec, pokryć również koszty przygotowania projektu technicznego. To jest 

bardzo istotne, bo takie osoby, przede wszystkim starsze, nie będą w stanie biegać po 

urzędach i zbierać wszystkich papierów, w ramach przygotowania jednego projektu 

będą mogły te koszty pokryć. Oczywiście, że Nasz Wydział będzie starał się doradzać 

w zakresie tego, jakie źródło ciepła najlepiej wybrać w danej nieruchomości. Natomiast 

należy mieć świadomość, że Jego możliwości czasowe też są mocno ograniczone, 

dlatego też te spotkania, które tutaj organizowali,  były tak dla Nas istotne, żeby osoby 

przychodziły i tę wiedzę na tych spotkaniach mogły powziąć, bo często są to te same 

tematy, które po prostu trzeba każdemu z beneficjentów od nowa opowiedzieć. Jeżeli 

osoba zainteresowana przychodzi na spotkanie otwarte, wtedy od razu kilkadziesiąt 

osób uzyskuje wiedzę na temat tego, jak złożyć wniosek, kiedy może uzyskać, jak 

wygląda rozliczenie. Zakład Energetyki Cieplnej jest oczywiście otwarty na 

kontynuowanie rozbudowy sieci ciepłowniczej, natomiast po drugiej stronie muszą być 

beneficjenci, którzy będą chcieli z takiej sieci korzystać i nie mówi tutaj o pojedynczych 
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indywidualnych osobach na danej ulicy,  ale to muszą być grupy albo zespoły osób, 

ponieważ  kwestie amortyzacji i wybudowania, utrzymania później wysoko 

ciśnieniowej sieci ciepłowniczej w danym rejonie, czy w danym miejscu, również 

pociąga  za sobą wysokie koszty. Nie chcieliby jedną czy drugą instalacją wysoko 

kosztochłonną obciążać potem w taryfie wszystkich mieszkańców miasta, więc 

każdorazowo przeprowadzana jest taka symulacja i jeżeli jest większa liczba 

odbiorców albo jeden duży odbiorca,  tam sieć ciepłownicza jest projektowana. 

Również analiza w zakresie rozbudowy sieci ciepłowniczej jest teraz prowadzona 

i myśli, że w najbliższych miesiącach zostanie ona Państwu również przekazana. 

Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski powiedział, że planują przeprowadzić 

szeroko zakrojoną akcję informacyjną i edukacyjną. Chcą też spotykać się 

z mieszkańcami. Takie spotkanie, jeżeli chodzi o wymianę pieców, odbyło się 

przedwczoraj. Mieszkańcy mogli przyjść, mogli uzyskać wszelkie niezbędne 

informacje. Uczestniczyły też w spotkaniu osoby starsze. Chcieliby też, żeby wszystkie 

te programy obsługiwane były w jednym miejscu i właśnie temu służyć ma Referat 

Programów Priorytetowych, który zapewni odpowiednią obsługę tego programu. 

Odnośnie pytania radnego Piotra Różyckiego w sprawie oszacowania efektu 

energetycznego,  powiedział, że jest to dalszy etap, względem tego, co dzisiaj jest 

procedowane. Na ten moment chcieliby przyjąć program miejski po to, żeby pomóc 

mieszkańcom Naszego miasta w wywiązaniu się z obowiązku, który jest nałożony na 

nich przez Sejmik Województwa Łódzkiego i uchwałę z 2017 roku, która nakłada na 

mieszkańców Naszego regionu obowiązek wymiany pieców pozaklasowych do końca 

tego roku. Uważa, że należy przede wszystkim dzisiaj skupić się na tym, by pomóc 

mieszkańcom wywiązać się z tego obowiązku i by ulżyć im w tym ciężarze 

ekonomicznym. 

Radny Piotr Różycki - ad vocem,  powiedział, że bardzo wiele osób ogranicza koszty, 

które będą musieli ponieść. Nie ma debaty, nie ma żadnych informacji mówiących, czy 

skłaniających mieszkańców do tego, żeby również sobie zrobić taką kalkulację, ile 

później będą za to płacić, ile więcej będą tego zużywać? Podejrzewa, że zacznie się 

złość, zaczną się rozczarowania, kiedy się nagle okaże, że te rachunki za to ciepło 

wzrosną niebotycznie, czy ponoszone koszty. Dlatego, jeżeli też może prosić, 

zastanowić się nad taką formą edukacji, która oprócz tego, że piece należy wymieniać, 

zawiera informacje o tym, o ile i przy drodze jakiego paliwa, czy przy rodzaju 

zastosowania jakiego rozwiązania te koszty mogą wzrosnąć. 

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że miło by było, gdybyście Państwo zrobili 

taki ukłon w stronę mieszkańców, szczególnie tych starszych. Wie, że są słabe moce 

przerobowe Urzędu, ale może urzędnik i reklama w gazecie, że w godzinach od - do, 

będzie konkretnie zajmował się tymi sprawami dotyczącymi wymiany, pokieruje itd. 

Może chociaż tyle udałoby się zrobić. 

Zastępca Prezydenta Dawid Zakrzewski powiedział, że taka akcja informacyjna, 

edukacyjna będzie odpowiednio przystosowana także i dla osób starszych, będą 

wskazane godziny funkcjonowania Referatu. Przygotowany zostanie schemat, taka 

mapa drogowa, krok po kroku, jak można skorzystać z miejskiego programu i w jaki 

sposób uzyskać dotację. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z 

budżetu Miasta Pabianice na wymianę węglowych źródeł ciepła, w celu 

ograniczenia zanieczyszczeń powietrza na terenie miasta Pabianic 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 18) 

Podjęto uchwałę Nr III/19/24. (Zał. Nr 19). 

Ad.10. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zbycia nieruchomości zabudowanej położonej w Pabianicach przy ul. Barucha 

35, 35A, 37, stanowiącej własność Gminy Miejskiej Pabianice (Zał. Nr 20) 

Nieruchomość zabudowana położona w Pabianicach przy ul. Barucha 35, 35A, 37, w 

obrębie P-9, oznaczona jako działki: nr 70 o pow. 733 m2, nr 71/4 o pow. 581 m2, nr 

69 o pow. 1.626 m2 (łączna pow. 2.940 m2), stanowi własność Gminy Miejskiej 

Pabianice. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przedmiotowa 

nieruchomość przeznaczona jest pod tereny zabudowy produkcyjnej, składów, 

magazynów. Z uwagi na fakt, iż realizacja inwestycji komercyjnych nie należy do zadań 

gminy, zasadnym jest zbycie przedmiotowej nieruchomości. W związku z powyższym 

Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie jej sprzedaży 

w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Zarządzania Mieniem Komunalnym. 

Przewodniczący Komisji Adam Kaczorowski powiedział, że Komisja Zarządzania 

Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Radny Piotr Różycki powiedział, że miał okazję spacerować na końcu ulicy Barucha 

i Jego pytanie jest zasadnicze. Rozpoczęte zostały tam jakieś prace, nie wie, kto je 

prowadzi, nie sprawdzał jeszcze tego, ale prace zaczęły się od wycinki, co Go martwi. 

Zapytał, czy zbycie tej działki jest związane z planowaną tam inwestycją? Czy ma Pan 

wiedzę, jaka jest tam planowana inwestycja? Nadmienił, że jest to kolejny tutaj z takich 

dzikich terenów rekreacyjnych, gdzie można spotkać bardzo wielu mieszkańców, 

którzy sobie chwalą możliwość spędzania tam czasu. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że chodzi o bardzo cenną 

inicjatywę, którą podjął się ze swoim Stowarzyszeniem Rampa Pan Dobromił 

Makowski. Poprosił o użyczenie tego terenu w zakresie jego uporządkowanie, czyli 

wycięcia tych chaszczy.   

Naczelnik Wydziału Mariusz Witkowski powiedział, że Pan Prezydent mówi o początku 

ulicy Barucha. A to jest numer 35, 37 za Lumileds, To co Pan Prezydent powiedział 

wcześniej, te prace nie są na tej działce, po sąsiedzku, na działkach prywatnych.  

To nie są inwestycje miejskie. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej 

położonej w Pabianicach przy ul. Barucha 35, 35A, 37, stanowiącej własność 

Gminy Miejskiej Pabianice. 
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Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 1. (Zał. Nr 21) 

Podjęto uchwałę Nr III/20/24. (Zał. Nr 22). 

Ad.11. 

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu nr FELD.07.12-IP.01-0059/23 pod 

tytułem „Zdrowa rodzina” w ramach programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Łódzkiego 2021 – 2027. (Zał. Nr 23 ) Miasto Pabianice złożyło 

wniosek o dofinansowanie projektu pod tytułem „Zdrowa rodzina" w ramach konkursu 

nr FELD.07.12-IP.01-002/23. W związku z pozytywną oceną projektu nr FELD.07.12-

IP.01-0059/23 przez Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi i otrzymaniem dofinansowania 

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027 w kwocie 4.436.573,95 zł zasadne 

jest podjęcie uchwały zatwierdzającej ww. projekt do realizacji. Za wkład własny uznaje 

się część wynagrodzenia wypłacanego pracownikom PWD JUNIOR w wysokości 

233.503,89 zł. Środki te będą zabezpieczone w budżecie Miejskiego Centrum Pomocy 

Społecznej w Pabianicach. Przewidywany czas realizacji projektu określony został od 

01.05.2024 do 30.06.2027.  Projekt „Zdrowa rodzina" wpisuje się w działania 

Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach na rzecz rodzin z problemami 

opiekuńczo-wychowawczymi. W ramach projektu wsparcie otrzyma łącznie 275 

uczestników objętych wsparciem Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej 

w Pabianicach zagrożonych ubóstwem i wykluczeniem społecznym z terenu Miasta 

Pabianie. Projekt pomocą obejmie 50 rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu 

roli rodziców oraz 50 dzieci z Placówki Wsparcia Dziennego „JUNIOR". Głównym 

celem projektu jest: - poprawa funkcjonalności 50 rodzin biologicznych oraz 

zwiększenie szans na pozostanie w nich dzieci poprzez objęcie tych rodzin 

zindywidualizowanym pakietem usług prewencyjno-wspierających oferowanych przez 

MCPS, - rozszerzenie działań społecznych, edukacyjnych, profilaktycznych 

i zdrowotnych PWD JUNIOR. Na podstawie diagnozy oraz wywiadów pracownicy 

socjalni z asystentami rodziny i członkowie rodzin opracują plan pracy uwzględniający 

potrzeby rodzin. Wsparcie asystentów będzie miało na celu doprowadzenia do 

stabilizacji rodziny oraz nie dopuszczenia do umieszczenia dzieci w systemie pieczy 

zastępczej (lub jak najszybszego powrotu dzieci do rodzin). Praca asystentów rodziny 

będzie kompleksowa i obejmie m. in. motywowanie dorosłych członków rodziny do 

aktywności społecznej, uzupełniania kwalifikacji oraz podejmowania pracy. Asystenci 

rodziny poprowadzą treningi podnoszące kompetencje rodziców w obszarze działań 

edukacyjnych, profilaktycznych, pedagogicznych. Członkowie rodzin objęci zostaną 

kompleksową pomocą specjalistów (psychologa, pedagoga, specjalistę ds. rodziny 

logopedy, prawnika, terapeuty uzależnień) w formie konsultacji dostosowanych do 

indywidualnych potrzeb. Dodatkowo prowadzone będą spotkania przez specjalistów 

poszerzające kompetencje rodzicielskie. Zorganizowane zostaną cztery (raz na rok) 

dziewięciodniowe wyjazdy warsztatowe dla całych rodzin. Placówka Wsparcia 

Dziennego „JUNIOR" będzie miała za zadanie rozwijanie kompetencji swoich 

podopiecznych — 50 dzieci z rodzin wieloproblemowych. Kadra PWD zapewni 

wsparcie terapeutyczne, psychologiczne i socjoterapeutyczne, będzie rozwijać 

kompetencje społeczne i emocjonalne, wspierać rozwój fizyczny, zainteresowania 

dzieci oraz pomagać dzieciom w nauce i odrabianiu lekcji, Dodatkowo w projekcie 
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zaplanowano stacjonarne warsztaty feryjne i wakacyjne dla uczestników PDW 

„JUNIOR" (dwa pięciodniowe zajęcia w okresie wakacji, jedne pięciodniowe zajęcia 

w okresie ferii zimowych). Warsztaty te mają wspierać szeroko rozumiany rozwój 

dzieci. W każde wakacje zorganizowany zostanie dziewięciodniowy wyjazd 

warsztatowy. W świetle powyższego podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji Gabriel Grzejszczak powiedział, że Komisja Spraw 

Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu nr FELD.07.12-

IP.01-0059/23 pod tytułem „Zdrowa rodzina” w ramach programu regionalnego 

Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021 – 2027. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 24) 

Podjęto uchwałę Nr III/21/24. (Zał. Nr 25). 

Ad.12. 

Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do zawierania 

porozumień i umów dotyczących realizacji zadań z zakresu oświaty i opieki 

społecznej z innymi jednostkami samorządu terytorialnego jak i jednostkami 

administracji rządowej. (Zał. Nr 26) Zgodnie z art. 8 ust 2 i 2a oraz art. 10 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym wykonywanie zadań publicznych 

z zakresu oświaty i opieki społecznej może być realizowane w drodze współdziałania 

między jednostkami samorządu terytorialnego jak i jednostkami administracji rządowej 

w formie porozumień i umów. Zgodnie z art. 74 wyżej wymienionej ustawy gminy mogą 

zawierać porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia jednej z nich 

określonych przez nie zadań publicznych. Gmina wykonująca zadania publiczne 

objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin, związane 

z powierzonymi jej zadaniami, a gminy te mają obowiązek udziału w kosztach realizacji 

powierzonego zadania. Ponieważ dochodzą do wykonywania nowe zadania określone 

w odrębnych przepisach, związane m. in. z przekazywaniem pomocy rzeczowej lub 

finansowej na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego jak i wykonywaniem 

zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, konieczne jest rozszerzenie 

pełnomocnictw Prezydenta Miasta do zawierania stosownych porozumień i umów 

w celu sprawnego realizowania zadań postawionych przed gminą. W związku z tym 

w sprawie przyjęcia powyższych zadań gmina podejmuje uchwałę na podstawie 

art. 18 ust. 2 pkt 11 wyżej wymienionej ustawy. Wobec powyższego podjęcie uchwały 

na kolejną kadencję Rady Miejskiej w Pabianicach czyli na okres od 2024 r. do 2029 r. 

uznaje się za zasadne. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Wadowska - Gryzel powiedziała, że Komisja 

Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta 

Pabianic do zawierania porozumień i umów dotyczących realizacji zadań 

z zakresu oświaty i opieki społecznej z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego jak i jednostkami administracji rządowej 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 27) 

Podjęto uchwałę Nr III/22/24. (Zał. Nr 28). 

Ad.13. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLIX/622/17 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej. (Zał. Nr 29) Podjęcie uchwały wynika 

z uchwalenia nowego rozporządzenia Komisji Europejskiej regulującej udzielenie 

pomocy de minimis w okresie 01.01.2024-31.12.2030 i możliwości jego przedłużenia 

na okres przejściowy do 30.06.2031 tj.: Rozporządzenie Komisji (UE) 2023/2831 

z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu 

o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis (Dz. Urz. UE L, 2023/2831 

z 15.12.2023) – które zastępuje rozporządzenie Komisji (UE) nr 1407/2013. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu 

i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/622/17 Rady 

Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze 

cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 30) 

Podjęto uchwałę Nr III/23/24. (Zał. Nr 31). 

Ad.14. 

Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski omówił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w Pabianicach przy ulicy Gen. 

Zygmunta "Waltera" Janke. (Zał. Nr 32) Obszar, o powierzchni ok. 1,05 ha, objęty 

niniejszym przystąpieniem znajduje się w południowej części miasta i obejmuje działki 

nr ew. 19-290/10, 19-290/11, 19-291/7, 19-292/7, 19-293/7, 19-294/5 (fragment), 

19-372/1 (fragment), 19-370/2 (fragment), 19-324/2 (fragment). Granice obszaru 

wskazano na załączniku graficznym do uchwały. Obecnie teren ten objęty jest 

obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Pabianic w granicach administracyjnych Gminy Miejskiej Pabianice, zatwierdzonym 
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uchwałą Rady Miejskiej w Pabianicach nr LXVII/561/06 z dnia 29.06.2006 r. 

(publikacja: Dz. Urz. Woj. Łódz. Nr 330, poz. 2552 z dnia 27.09.2006 r.) i znajduje się 

w niżej wymienionych jednostkach planistycznych określonych jako: - K.3.1.ZP – 

podstawowe przeznaczenie terenu to zieleń urządzona ogólnie dostępna 

z elementami małej architektury. Przeznaczenie dopuszczalne terenu to sieci 

infrastruktury technicznej (wyłącznie w formie podziemnej), urządzenia obsługi 

technicznej oraz urządzenia sportowo - rekreacyjne. Dla przedmiotowej jednostki plan 

dopuszcza jej wykorzystanie na potrzeby parkingów, warunkując takie przeznaczenie 

dużym udziałem zieleni (minimum 1 drzewo na 3 miejsca parkingowe); - K.25.1.U/Z – 

podstawowe przeznaczenie terenu to usługi publiczne lub komercyjne tj. usługi 

oświaty, kultury, zdrowia, sportu, rekreacji i wypoczynku itp. z towarzyszącą zielenią. 

Przeznaczenie dopuszczalne terenu to obiekty zamieszkania zbiorowego oraz 

urządzenia obsługi technicznej. Wyklucza się: prowadzenie działalności gospodarczej 

(produkcyjnej, przetwórczej, składowej, handlu hurtowego) zarówno w budynkach, 

jak i poza nimi oraz przedsięwzięcia mogące znacząco oddziaływać na środowisko 

(z wyłączeniem sieci infrastruktury technicznej). Dla stref ochronnych w planie zawarto 

następujące zapisy: maksymalne szerokości stref bezpieczeństwa dla tras przebiegu 

napowietrznych linii elektroenergetycznych: dla linii 220 kV – 60 m, dla linii 110 kV – 

40 m, dla linii 15 kV – 12 m. Ponadto w strefach bezpieczeństwa plan ustala zakaz 

lokalizacji budynków na stały pobyt ludzi i innych funkcji chronionych, możliwość 

lokalizacji innych obiektów po uzyskaniu opinii Zakładu Energetycznego. Teren jest 

obecnie niezabudowany i użytkowany jako parkingi. W bliskim otoczeniu znajduje się 

zabudowa mieszkaniowa jedno- i wielorodzinna, zabudowa usługowo-mieszkaniowa, 

kościół, tereny rekreacji zbiorowej (Lewityn), wielkopowierzchniowy obiekt handlowy. 

Z wnioskiem o zmianę planu wystąpił właściciel działek nr ew. 19-372/1, 19-370/2 

położonych wzdłuż ulicy gen. Zygmunta "Waltera" Janke, wnosząc o wykreślenie 

terenów zielonych i wprowadzenie możliwości realizacji zabudowy garażowej jedno- 

lub dwupoziomowej lub parkingów w układzie mieszanym z placami manewrowo 

postojowymi. Prezydent Miasta Pabianic dokonał oceny aktualności zapisów 

zawartych w obowiązującym m.p.z.p. dotyczących przedmiotowego terenu, 

przeanalizował też wnioski złożone do obowiązującego miejscowego planu. 

Przeprowadził analizę aktualnego stanu zainwestowania obszaru miasta w rejonie 

ulicy gen. Zygmunta "Waltera" Janke, oraz możliwości jego rozwoju, przeprowadził 

analizy dotyczące zasadności przystąpienia do planu oraz ocenił zgodność 

przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium. Na podstawie powyższych analiz 

i ocen stwierdził, iż potrzeba zmiany planu dla omawianego obszaru jest uzasadniona. 

Przystąpienie do planu „"Waltera" Janke” uwzględnia słuszny interes stron i nie stoi 

w sprzeczności z szeroko rozumianym interesem publicznym. Jest też zgodne 

z wytycznymi uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach Nr LXXVI/741/24 z dnia 28 lutego 

2024 r. w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

w Pabianicach, która wskazuje m. in. aktualne potrzeby rozwojowe poszczególnych 

terenów jako uzasadnioną podstawę zmiany planu, a także wynika z Wniosków 

końcowych Analizy aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Pabianic. Sporządzenie nowego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego ma na celu w szczególności: – zmianę zapisów obowiązującego 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, uniemożliwiających 

działalność inwestycyjną na terenie działek objętych przystąpieniem do sporządzenia 

planu, – zmianę zapisów obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego ograniczających możliwość rozwoju nowych funkcji wynikających 

z potrzeb właścicieli i użytkowników, – poprawę warunków inwestowania na tym 

terenie i poprzez to stymulację rozwoju tej części miasta, – dostosowanie zapisów 

planu do aktualnych przepisów prawa. Biorąc pod uwagę powyższe fakty, zgodnie 

z art. 14 ust. 4 ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

Prezydent Miasta Pabianic przedstawia Radzie Miejskiej w Pabianicach projekt 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „"Waltera" Janke”. Projekt planu opracowany będzie przez Referat 

Planowania Przestrzennego w Wydziale Urbanistyki UMP w ramach zadań własnych. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Urbanistyki i Planowania Przestrzennego. 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Stanek powiedział, że Komisja Urbanistyki 

i Planowania Przestrzennego zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Radny Piotr Różycki zapytał,  czy mamy wiedzę co do inwestora, czy to jest tutaj nasza 

lokalna spółdzielnia, czy ktoś inny? 

Radny Marcin Krebs powiedział, że w tej uchwale jest wskazana większa ilość działek, 

a spółdzielnia mieszkaniowa chyba zarządza tymi dwoma działkami, które wskazał 

Pan Zastępca Prezydenta, znajdują się najbliżej kościoła. Zapytał, kto jest 

właścicielem tych pozostałych działek wskazanych w uchwale? 

Zastępca Prezydenta Dawid Zakrzewski odpowiadając na pierwsze pytanie radnego 

Piotra Różyckiego - właścicielem tych dwóch przedmiotowych działek, który wystąpił 

z wnioskiem, to jest Pabianicka Spółdzielnia Mieszkaniowa. Jeżeli chodzi 

o wyjaśnienie kwestii właścicielskiej pozostałych działek, to w tym zakresie głos 

zabierze Pani Naczelnik Renata Sielczak. 

Naczelnik Renata Sielczak powiedziała, że te pozostałe działki, które zostały 

włączone, chcieli po prostu uporządkować stan istniejący, który istnieje tam, 

a mianowicie komunikację pieszą, która tam funkcjonuje i możliwość przejścia 

z terenów spółdzielni  z tamtego rogu do skrzyżowania. W tej chwili ta długa, trójkątna 

działka, która jest na skraju i te działki, o których mówimy, które przylegają do terenu 

spółdzielni, są działkami gminnymi, ale one są w obecnym planie włączone, na 

przykład w teren kościoła, czyli umożliwiają zagospodarowanie i różne opcje typu 

wykupu, typu kioski, typu jakaś niekontrolowana zabudowa. Planowane jest 

przeznaczyć te gminne działki pod komunikację pieszą. Należy usankcjonować ten 

stan, który jest, żeby zabezpieczyć tę komunikację pieszą, planistycznie. Dlatego 

zostały włączone działki piesze, działki gminne do tego planu. 

Radny Marcin Krebs - ad vocem zapytał, czy na tych działkach, nazwijmy to przy 

kościele, parking nie powstanie. 

Naczelnik Renata Sielczak powiedziała, że taki jest plan, bo to są działki gminne 

i tylko gmina będzie decydować, co na tych działkach zostanie w planie przesądzone. 
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Radny  Marcin Krebs powiedział, że na tej jednej działce, która w tej chwili jest działką, 

nazwijmy to trawiastą i należy do Pabianickiej Spółdzielni Mieszkaniowej, czyli ta obok 

tego parkingu, bo na jednej znajduje się parking, druga jest zwykłym trawnikiem, 

znajdują się tam też przejścia  dla pieszych i przejścia do przystanku autobusowego. 

Zapytał, czy trwają już rozmowy ze Spółdzielnią, czy te przejścia zostaną, czy 

mieszkańcy będą musieli chodzić na około od ulicy Smugowej? 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że doskonale rozumie, że wszyscy 

radni, którzy są kolejną kadencję, znają doskonale tę procedurę, i chciałby tylko 

przypomnieć to, co zostało powiedziane na początku, być może nie do końca i to, co 

mówił Zastępca Prezydenta, i to, co mówił Pan Przewodniczący, może nie do końca to 

dobrze wybrzmiało. Uchwała ta została przedstawiona i upoważnia do przystąpienia 

do prac planistycznych. Natomiast o końcowym efekcie, czyli o tym, jak będzie 

wyglądał ten teren w momencie, kiedy pojawi się gotowy projekt, to będzie jeszcze 

parę wyłożeń, uzyskanie opinii od kilkudziesięciu instytucji i wyłożenia wszystkim 

gestorom do obejrzenia. W związku z tym ustalenie, którędy będą przebiegały szlaki 

komunikacyjne, jaka będzie intensywność zabudowy, ile zostanie roślinności na tym 

terenie i wszystkie pozostałe elementy związane z czasami planistycznymi będą 

wynikały dopiero z pracy urbanistów, jak i również wszystkich, którzy będą projektowali 

ten teren pod względem jego zagospodarowania. Troszkę za wcześnie dzisiaj mówić, 

jak ten teren będzie wyglądał. On oczywiście będzie również wynikał z kwestii 

posadowienia sieci obecnego układu komunikacyjnego,  przez mnóstwo rzeczy, które 

Pani Naczelnik i Jej zespół będzie musiał wziąć pod uwagę przy planowaniu tego 

terenu. 

Radny Piotr Różycki powiedział, że troska wynika między innymi z tego, że tam 

nieopodal jest taka działka, gdzie miał powstać najpierw market, potem blok, 

a ostatecznie powstał blok z marketem, a trwało, to chyba 3 razy dłużej, niż miało 

w zamierzeniu.  Przypominał, że na działce, nieopodal mieliśmy taką sytuację, gdzie 

najpierw miał powstać market, potem miał powstać blok, potem miał powstać market 

z blokiem. W sumie powstała ta ostatnia opcja, ale trwało to dłużej, niż chyba 

w pierwszej kolejności było zamierzone. Jest to spowodowane troską radnych. 

Radny Gracjan Majewski podkreślił, że to jest naprawdę bardzo cenna inicjatywa dla 

mieszkańców tamtego obszaru, bo przyczyni się do usystematyzowania ruchu, 

a momentami można powiedzieć, że ucywilizowania, bo brakuje rzeczywiście tam 

miejsc do parkowania dla mieszkańców i wieczorem skutkuje to takimi sytuacjami, 

w których są zajęte, choćby przejścia dla pieszych. Ma nadzieję, że to, czym się dzisiaj 

zajmujemy w ostatecznym rozrachunku, przyczyni się do naprawienia tej sytuacji. 

Prezydent Grzegorz Mackiewicz powiedział, że ponieważ wypowiedź radnego Piotra 

Różyckiego zabrzmiała bardzo enigmatycznie, to postara się maksymalnie 

profesjonalnie do niej odnieść. Nie wie, o jaką działkę chodzi, ale może zapewnić, 

że jeżeli cokolwiek jest budowane na terenie miasta Pabianic, a Pan zapewne wie, 

że cały teren miasta Pabianic pokryty jest planami miejscowymi, musiał wynikać nie 

z uchwalanego, procedowanego, uzgadnianego planu miejscowego, ale z planu 

miejscowego, który został przyjęty przez Wysoką Radę i jest obowiązujący, a My 

jesteśmy na etapie rozpoczęcia prac, a nie prac końcowych. Wyłożeń jest bardzo 

wiele, każdy z mieszkańców może przyjść na każde wyłożenie planu, zabrać głos, 
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złożyć uwagi, jest to ogłaszane w prasie lokalnej, na stronie internetowej i to jest 

moment, w którym można zgłaszać uwagi do konkretnych, procedowanych planów 

miejscowych. 

Radny Piotr Różycki ad vocem – stwierdził, że dokładnie nie mówi nic innego, tak jak 

powiedział to szczera troska o to, żeby to wszystko przebiegało jak najszybciej, 

zgodnie z planem. Odnośnie wypowiedzi radnego Gracjana Majewskiego Gracjana,  

ma taką propozycję, gdyby był Pan się uprzejmy przejść tam po każdym 

z mieszkańców i każdego spytać, czy jest zainteresowany zmianą perspektywy z okna 

swojego mieszkania, bo to też jest dosyć kluczowa rzecz i tak szybko, bo nie 

przesądzał co do cenności, określonej inicjatywie. Oczywiście, rozumie, że jak 

najbardziej w pewnym obszarze to wszystko gdzieś, że tam  ludziom ułatwi życie, będą 

mieli gdzie parkować swoje samochody. Niemniej jednak poprosił też brać pod uwagę 

te osoby, które mogą mieć na to inny pogląd. 

Radna Renata Witczak powiedziała, że jest uczestniczką Komisji Urbanistyki 

i Planowania Przestrzennego, na której była podana informacja o tym, że jest plan do 

wyłożenia, między 19 czerwca a 17 lipca w Urzędzie Miejskim między godziną 9:00 a 

15:00. Także można przyjść, zobaczyć, sprawdzić. Dodatkowo jeszcze będzie 

spotkanie i dyskusja organizowana 9 lipca br. o godz.14:30, 15:30. Także jeżeli byłby 

Pan zainteresowany, to przekaże później również te informacje. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 

w Pabianicach przy ulicy Gen. Zygmunta "Waltera" Janke. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 33) 

Podjęto uchwałę Nr III/24/24. (Zał. Nr 34). 

Ad.15. 

Zastępca Prezydenta Dawid Zakrzewski omówił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w Pabianicach w sąsiedztwie ulicy 

Rypułtowickiej. (Zał. Nr 35) Obszar, o powierzchni ok. 31,6 ha, objęty niniejszym 

przystąpieniem znajduje się w północnej części miasta i obejmuje działki nr ew. 24-

115/4, 24-117/8, 24-117/9, 24-117/10, 24-117/11, 24- 118/6, 24-118/7, 24-118/8, 24-

123/7, 24-124/5, 24-296/4, 24-125/4, 24-162/2, 24-162/1, 24-150, 24-153/1, 24-155, 

24-161, 24-162/16 (fragment), 24-162/15 (fragment), 24-164/4, 24-164/3, 24-164/2, 

24-165/1, 24-165/3, 24-166/5, 24-166/6 (fragment), 24-169/3 (fragment), 24-169/4. 

Granice obszaru wskazano na załączniku graficznym do uchwały. Obecnie teren ten 

objęty jest Miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego obejmującym 

teren w Pabianicach ograniczony od wschodu i północy granicą Gminy Miejskiej 

Pabianice, od zachodu korytem rzeki Dobrzynki (granicą Gminy Miejskiej Pabianice) i 

ulicą Piłsudskiego (wschodnia strona), od południa ulicą Projektowaną 9KD-Z1/2 

(północna strona) zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej w Pabianicach nr Nr 

LXV/804/14 z dnia 12 listopada 2014 r.  i znajduje się w niżej wymienionych 

jednostkach planistycznych określonych jako: - R – przeznaczenie terenu to tereny 

rolnicze, przy czym wprowadzono również możliwość lokalizowania sieci i urządzeń 
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infrastruktury technicznej oraz możliwość prowadzenia prac polegających na 

poszukiwaniu i rozpoznawaniu kopalin, przy zachowaniu regulacji wynikających z 

przepisów odrębnych; - 4.U2 – przeznaczenie terenu to tereny zabudowy usługowej, 

zabudowa garażowa i gospodarcza, sieci i urządzenia infrastruktury technicznej; - 

4.UMN2 – przeznaczenie podstawowe terenu to równoważnie: tereny zabudowy 

usługowej i rzemieślniczej oraz tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. 

Przeznaczenie uzupełniające terenu to zabudowa garażowa i gospodarcza oraz sieci 

i urządzenia infrastruktury technicznej. Zapisy zawarte w obowiązującym miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego "Rypułtowicka" wykluczają możliwość 

zastosowania ustawowych zmian w zakresie OZE, w tym na terenach stanowiących 

użytki rolne niższych klas. Teren jest obecnie niezainwestowany i w większości 

nieużytkowany. Pojedyncze nieruchomości użytkowane są rolniczo. W bliskim 

otoczeniu znajduje się zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna, i usługowa. Pokryty 

jest niską roślinnością z licznymi zadrzewieniami śródpolnymi. Przez obszar 

przebiegają liczne linie elektroenergetyczne wysokiego napięcia 110 kV i 220 kV. Z 

wnioskami o zmianę planu wystąpili właściciele działek objętych przystąpieniem, 

wnosząc o umożliwienie lokalizacji instalacji i urządzeń fotowoltaicznych. Wnioskujący 

podkreślali, że z uwagi na lokalizację nieruchomości (bezpośrednio pod istniejącymi 

liniami elektroenergetycznymi 110 kV i 220 kV, bądź w bliskiej odległości od nich) 

użytkowanie ich jako gruntów rolnych jest utrudnione i nieekonomiczne . Prezydent 

Miasta Pabianic dokonał oceny aktualności zapisów zawartych w obowiązującym 

m.p.z.p. dotyczących przedmiotowego terenu, przeanalizował też wnioski złożone do 

obowiązującego miejscowego planu. Przeprowadził analizę aktualnego stanu 

zainwestowania obszaru miasta w rejonie ulicy Rypułtowickiej oraz możliwości jego 

rozwoju, przeprowadził analizy dotyczące zasadności przystąpienia do planu. Zgodnie 

z art. 67 ust. 3 pkt 2 lit. a o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688) sporządzanie 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie lokalizacji 

urządzeń wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii oraz ich stref 

ochronnych nie wymaga zachowania zgodności jego ustaleń z zapisami studium. Na 

podstawie powyższych analiz i ocen stwierdził, iż potrzeba zmiany planu dla 

omawianego obszaru jest racjonalna i uzasadniona. Przystąpienie do planu 

„Rypułtowicka-OZE” uwzględnia słuszny interes stron i nie stoi w sprzeczności z 

szeroko rozumianym interesem publicznym. Jest też zgodne z wytycznymi uchwały 

Rady Miejskiej w Pabianicach Nr LXXVI/741/24 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie 

aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Pabianicach, która 

wskazuje m. in. aktualne potrzeby rozwojowe poszczególnych terenów jako 

uzasadnioną podstawę zmiany planu, a także wynika z Wniosków końcowych Analizy 

aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Miasta Pabianic. 

Sporządzenie nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ma na 

celu w szczególności: – zmianę zapisów obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, uniemożliwiających działalność inwestycyjną w 

zakresie energetyki ze źródeł odnawialnych na terenie działek objętych przystąpieniem 

do sporządzenia planu, – zmianę zapisów obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ograniczających możliwość rozwoju nowych 
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funkcji w zakresie energetyki ze źródeł odnawialnych wynikających z potrzeb 

właścicieli i użytkowników, – poprawę warunków inwestowania na tym terenie i 

poprzez to stymulację rozwoju tej części miasta, – dostosowanie zapisów planu do 

aktualnych przepisów prawa w szczególności dotyczących wykorzystania 

Odnawialnych Źródeł Energii. Biorąc pod uwagę powyższe fakty, zgodnie z art. 14 ust. 

4 ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, Prezydent Miasta 

Pabianic przedstawia Radzie Miejskiej w Pabianicach projekt uchwały o przystąpieniu 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Rypułtowicka-OZE”. Projekt planu opracowany będzie przez Referat Planowania 

Przestrzennego w Wydziale Urbanistyki UMP w ramach zadań własnych. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poinformowała, że uchwałę opiniowała Komisja 

Urbanistyki i Planowania Przestrzennego 

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Stanek powiedział, że Komisja Urbanistyki 

i Planowania Przestrzennego zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Radny Piotr Różycki powiedział, że powoli wyjaśnia się tutaj parę kwestii akurat w tym 

punkcie wątpliwości dotyczące ulicy Barucha, to chodziło właśnie o tę działkę.  Ten 

teren widać z ulicy Barucha i mieszkańcy z ulicy Barucha zgłaszali tutaj całą sytuację, 

że oni są dosyć zdziwieni, bo gdzieś tę informację też dostali, że ma powstać 

fotowoltaika.  Na terenie najpierw wycięto dosyć gęste, fajne zalesienie po to, żeby 

powstała tam fotowoltaika. Wnioski zostawiam Państwu do wyciągnięcia. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 

w Pabianicach w sąsiedztwie ulicy Rypułtowickiej. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 1. (Zał. Nr 36) 

Podjęto uchwałę Nr III/25/24. (Zał. Nr 37). 

Ad.16. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak omówiła projekt uchwały zmieniający 

uchwałę Nr II/12/24 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 22 maja 2024 r. 

w sprawie określenia składu osobowego stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Pabianicach (Zał. Nr 38) 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr II/12/24 Rady Miejskiej 

w Pabianicach z dnia 22 maja 2024 r. w sprawie określenia składu osobowego 

stałych Komisji Rady Miejskiej w Pabianicach. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 39) 

Podjęto uchwałę Nr III/26/24. (Zał. Nr 40). 

Ad.17. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak otworzyła debatę nad Raportem o stanie miasta 

Pabianice za 2023 rok (Zał. Nr 41) i udzieleniem wotum zaufania Prezydentowi Miasta 

Pabianic. 
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Radna Bożenna Kozłowska wskazała czysto techniczną uwagę do Raportu o stanie 

miasta, ponieważ w spisie treści brakuje odniesienia do stron. Tak jak jest to 

w przygotowanej strategii i szukając pewnych materiałów, niestety bardzo się trudziła, 

także miło by było na przyszłość, żeby były te strony wykazane. Sprawdzała 

i w poprzednich również nie było. Z raportu wynikają podstawowe informacje o mieście.  

Patrząc na tabelkę, nie wygląda to optymistycznie. Liczba mieszkańców Naszego 

Miasta ulega zmniejszeniu, ale co bardzo zastanowiło, to dzieci w grupie od 0 do 3 lat, 

czyli te, które w ciągu Naszej pięcioletniej kadencji pójdą do szkół i przedszkoli uległa 

ta populacja zmniejszeniu o 25%, w roku 2023 jest 1.497, a w roku 2021 jest 1.876. 

Jest to prawie około 380 dzieci. Jest to bardzo dużo, co to oznacza spadek dzieci 

w przedszkolach i szkołach? W czasie tej Naszej kadencji pociągnie to za sobą 

zmniejszenie subwencji oświatowej i jeśli będzie mniejsza subwencja, to będziemy 

musieli pokrywać większe koszty z Naszego budżetu, jeśli chodzi o koszty oświaty. 

Koszty oświaty w przeciągu 5 lat wzrosły dwukrotnie. Przykładowo z Naszego budżetu 

miasta w roku 2024, odejmując wszelkiego rodzaju subwencje na oświatę należy 

dołożyć 70.000.000 zł. Tak to jest szacowane, są to bardzo duże pieniądze, 

szczególnie jeśli popatrzymy na Nasze dochody bieżące i będziemy musieli dopłacać 

do tej oświaty, o ile ta tendencja pójdzie w tym kierunku. Zapytała Pana Prezydenta, 

co przewiduje, jeśli ta analiza z raportu jest trafna. Kolejna sprawa - tak jak zmienia się 

populacja i minus dzieciaczków, tak niestety wzrasta populacja osób starszych, 

niedołężnych, niesamodzielnych. Jest to kolejny problem, bo patrząc w Raport, 

widzimy, że miasto, jako gmina, z Naszego budżetu za rok 2023 dopłacono 8.500.000 

zł do Domów Pomocy Społecznej. To nie jest finansowanie całkowite, to ok. 53% 

kosztów, jakie dziś wylicza Starostwo. Jest to bardzo duża kwota 8.500.000 zł. Patrząc 

na te podstawowe dane, bo pierwszą tabelką jest temat populacji, to zwróciło uwagę. 

Radny Marcin Krebs powiedział, że z takim raportem zapoznawał się po raz pierwszy. 

Sporo jest do wyczytania, natomiast wielu rzeczy zabrakło,  pewnych uzasadnień, 

drobnych wyjaśnień. Pierwszą ze spraw jest temat dotyczący Szkoły Podstawowej 

nr 8 i wyników egzaminów ośmioklasisty. Zostało wskazane, że wyniki były bardzo 

słabe na tle pozostałych szkół i w Pabianicach, i w całym kraju, i że zostaną podjęte 

odpowiednie kroki i działania, żeby tę sprawę wyjaśnić. Chciałby się dowiedzieć, jakie 

kroki zostały podjęte w celu poprawy tych wyników ośmioklasistów w kolejnych latach. 

Kolejny temat to informacja odnośnie transportu dzieci do placówek szkolnych 

i przedszkolnych, chodzi o dzieci z niepełnosprawnościami. Rok do roku, koszty 

transportów wzrosły o 130.000 zł. Zapytał, z czego wynika ten wzrost? W 100% 

popiera, że trzeba dzieci dowozić i chodzi tylko o samą kwestię wzrostu. Kolejny temat 

dotyczy Miejskiego Ośrodka Kultury. Imprezy kulturowe, jeżeli chodzi o frekwencję, to 

blisko 19.000 osób. Bardzo dobry wynik, natomiast imprezy plenerowe 14.500, 

zapytał, czy to uwzględnia Dni Pabianic. Wiadomo, ile było mieszkańców na Dniach 

Pabianic, a pozostałe imprezy, jaka to jest frekwencja? Kolejne pytanie dotyczy Karty 

Pabianiczanina. Podana została  informacja, że zostało wydanych 5.546 kart dla osób 

dorosłych, 1.275 dla osób niepełnoletnich i 85 przedsiębiorców bierze udział w tej 

inicjatywie. Zapytał, ile operacji w ciągu roku zostało przeprowadzonych 

z wykorzystaniem Karty Pabianiczanina, bądź czy w jakiś inny sposób jest 

kontrolowane, sprawdzane, czy ta Karta działa? Kolejna rzecz dotyczy dostępności dla 

osób z niepełnosprawnościami. Z Raportu, z którym się zapoznał wynika, 

że działalność, taka namacalna dla osób z niepełnosprawnościami w 2023 roku 
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ograniczyła się praktycznie tylko do 100.000 wydanych środków z otrzymanych 

grantów. Zostało to dosyć obszernie opisane w jednym z punktów. Natomiast tak 

naprawdę te wszystkie punkty dotyczą jednego budynku przy ulicy Narutowicza 33. 

Zostało to dość szczegółowo opisane. Przyznał szczerze, że wygląda to tak, jakby 

zostało to opisane, aby objętościowo zajęło dość sporo miejsca na stronie. Zapytał, 

dlaczego ograniczamy się tylko do jednego budynku? W ramach realizowanego przez 

miasto Pabianice w latach 2021-2023 projektu itd. przeprowadzono szkolenia dla 

pracowników Urzędu Miejskiego z zakresu stosowania rozwiązań ułatwiających 

zatrudnienie osób z niepełnosprawnością. Zapytał, czy to się przełożyło na jakieś 

zatrudnienie osób z niepełnosprawnościami.  Zorganizowano bezpłatne kurs języka 

migowego pierwszego stopnia,  zaplanowano na październik 2023 roku kurs drugiego 

stopnia. Zapytał, ile osób wzięło udział w takim kursie języka migowego i czy to było 

zakończone jakimś egzaminem, jeżeli tak, to ile osób taki egzamin zaliczyło? Kolejną 

sprawą jest Dział Promocji. W tymże Raporcie zapoznał się i wnioskuje z niego, że 

Dział Promocji głównie skupiał się na współorganizacji, pomaganiu w reklamowaniu 

imprez organizowanych przez miasto, przez stowarzyszenia. Również miał 

przyjemność współpracować przy organizacji eventów z Działem Promocji, z Urzędem 

Miejskim. Natomiast jako że też zajmuje się promocją i marketingiem jest Mu temat 

bliski. Brakuje, jakiś informacji w tym Raporcie na temat działania i promocji miasta 

jakby poza jego granicami. Wyczytał, że produkowano jakieś klipy itd. przy inicjatywie 

RapLokal, którą oczywiście też wspiera i uważa, że jest super inicjatywą, ale czy np. 

Dział Promocji nie powinien zająć się tematami klipu dla ewentualnych inwestorów, 

czy deweloperów, czy inwestorów przemysłowych. Podczas konsultacji poruszali 

temat basenu, że basen można było stworzyć też nie tylko dla mieszkańców Pabianic, 

ale zachęcić mieszkańców innych miejscowości. Uważa, że tym powinien zajmować 

się Dział Promocji. Nie zna mocy przerobowych, dwóch osób bodajże, które pracują 

w Dziale Promocji, może ta ilość osób jest niewystarczająca. Natomiast promocja 

miasta nie może ograniczać się do wstawiania plakatów na Facebooka, na stronę 

internetową, rozpatrywania wniosków o patronat. Promocja miasta to dużo szersze 

działania takie, które mają zachęcić ludzi, żeby tu przyjechali,  wydali pieniądze. 

Dodatkowo powiedział, że nie mówi tego w imieniu pracowników Działu Promocji, 

ale w swoim jako mieszkańca, że Dział Promocji, który jest umieszczony na strychu, 

nie jest najlepszą wizytówką i uważa, że gabinet Działu Promocji powinien znajdować 

się zupełnie w innym miejscu, które jest dużo bardziej reprezentatywne i znacznie 

lepiej się prezentuje dla osób, które ewentualnie chcą jakieś działania z miastem 

podjąć. Ostatni temat odnośnie gospodarki mieszkaniowej. Podana jest informacja 

o 41 wolnych lokalach do zasiedlenia, 127 przeznaczonych na inne przeznaczenie, 

sprzedaż bądź wyłączenie z użytkowania. Są także lokale do remontu. Zapytał,  

dlaczego tak dużo rodzin oczekuje na te lokale, a lokale są wolne? Zaległości 

czynszowe wynoszą ponad 14.000.000 zł, natomiast odpracowane zaległości w 2023 

roku wyniosły tylko 7.700 zł. Czy nie można zwiększyć tych kwot do odpracowania? 

Radny Gracjan Majewski stwierdził, że radny Marcin Krebs zadał bardzo wiele 

interesujących pytań, tylko że one często mają charakter punktowy, szczegółowy, które 

mogłyby paść albo na Komisji albo pasowałyby do spraw różnych. Niektóre pytania są 

związane z tym punktem i czy dla usprawnienia obrad można byłoby tylko do tych się 

ograniczyć, a resztę odpowiedzieć w innym trybie. 
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Radny Krzysztof Rąkowski powiedział, że określone są pewne procedury w ustawie 

o samorządzie gminnym - Debata nad stanem miasta, czyli debatujemy nad tym 

materiałem, który dostali radni. Radni otrzymali materiał, który jak sama nazwa 

wskazuje debata to powinna być, raport o stanie czyli powinniśmy też dostać jakąś 

analizę, jakieś przemyślenia, jakieś kierunki, działania z którymi powinniśmy podążać. 

Przedstawi wnioski i ewentualnie uwagi co do tego Raportu, jeżeli chodzi 

o następujące punkty. Rozdział 5, czyli realizowane projekty współfinansowane ze 

środków Unii Europejskiej i Funduszy Krajowych, to poza wymienieniem tych 

projektów, które były realizowane, powinny zawierać też informacje o tym, w jakim 

kierunku chcemy podążać, jakie wnioski aplikacyjne zostały złożone, ale nie zostały 

rozpatrzone, jakie zamierzamy złożyć, żebyśmy mieli pełną wiedzę na temat 

wykorzystania Funduszy Zewnętrznych, zarówno Unijnych, jak i Krajowych.  Tym 

bardziej, że ten rok, w którym teraz się znajdujemy, jest okresem najbardziej 

intensywnym, najwięcej konkursów bądź jest, bądź będzie będzie ogłaszanych. 

Uruchomiony został Krajowy Program Odbudowy. Na przyszłość, żeby takie 

informacje w Raporcie się znajdowały, zarówno wykorzystanie środków twardych jak i 

miękkich. Tym bardziej, że warto by było, żeby poznać też strategię miasta na 

pozyskanie tych środków. Należymy do Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego, 

należymy też do Związku Miast Polskich, należymy do różnego rodzaju organizacji, 

które zachęcają do tego, by po te środki korzystać. I chcieliby poznać i pewnie 

mieszkańcy również, o jakie środki zamierzamy bądź, o które się ubiegaliśmy. Rozdział 

7 - rynek pracy. Tak naprawdę to jest jedno zdanie, że na koniec 2023 roku 

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Pabianicach zarejestrowanych było 2.526 

bezrobotnych mieszkańców Powiatu Pabianickiego. Stopa bezrobocia wynosiła 5,5%. 

Tak naprawdę brakuje tutaj też analizy mającej na celu pokazać kierunki, które chcemy 

też osiągnąć.  Rozumie, że samo zdefiniowanie stopy bezrobocia nie rozwiązuje 

kwestii rynku pracy. Powinniśmy stanowić nad tym, jaki przemysł chcemy albo usługi  

promować, przyciągać, jaką strategię związaną z tym rynkiem pracy, żeby ta sytuacja 

była jeszcze lepsza. To są też pewne inwestycje, które miasto powinno planować, a 

wie, że przecież takie inwestycje planujemy już od kilkunastu lat, jeżeli chodzi 

chociażby o scalenie i uzbrojenie terenów pod inwestycję tj. Rozdział 14 - wspieranie 

przedsiębiorczości.  Są to naczynia połączone, więc dlatego chciałby o tym 

wspomnieć.  Wspieranie przedsiębiorczości to jest tak naprawdę pół strony, to jest 

strona 44. System wspierania przedsiębiorczości dedykowany zarówno 

przedsiębiorcom z branż tradycyjnych …. można przeczytać dalej o tym, ile jest, bo to 

jest jedno pierwsze zdanie. Później jest ... w ramach bilans obsługi przedsiębiorców 

wprowadzono tyle wniosków do centralnej ewidencji,  ale tak naprawdę brakuje  

przynajmniej tego w jaki sposób tych przedsiębiorców realnie chcemy wspierać. Ile 

udzielono porad, czy taki punkt istnieje? Ile tak naprawdę potencjalnych inwestorów 

obsłużyliśmy? Czy były pytania odnośnie oferty inwestycyjnej? Właśnie tych terenów, 

które z celami chcemy uruchomić. Tego brakuje w tym Raporcie, pokazanie tych 

działań, które powinniśmy jako miasto prowadzić. Ostatnie, jakby wniosek do tego, by 

w przyszłości na ten temat jeszcze lepiej debatować. To jest kwestia wsparcia dziecka 

i rodziny. Jest ppkt. 10.5, czyli opieka nad dziećmi w wieku do lat 3, w którym jest 

informacja o tym, ile tych miejsc jest w żłobku miejskim, ile jest w prywatnych. 

Natomiast nie ma odniesienia tego, jaka jest populacja tych dzieci, czy wszystkie dzieci  

mają zapewnione miejsca. Mówi to też w kontekście chociażby możliwości pozyskania 
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środków na stworzenie nowego żłobka. Nie ma analizy, czy ten żłobek jest potrzebny, 

nie jest potrzebny, czy zapewniamy w 100% miejsca w żłobkach.  W Raporcie o stanie 

miasta tego nie ma. I nie chodzi o to, że Pan Radny jeden czy drugi może mieć inną 

wiedzę. Chodzi o to, że Raport jest ogólnodostępnym dokumentem dla każdego 

mieszkańca. Nie wierzy w to, że każdy z mieszkańców śledzi każdą sesję, każdą 

komisję. My jesteśmy ich przedstawicielami, dlatego o to prosimy. Nie krytykuje tego, 

że w tym momencie to będzie rzutowało na Jego ocenę, kolejnego głosowania. Mówi 

o tym, żeby poprawić to i przygotować następny raport, bo to jest raport otwarcia. 

Rozumie, że tak do tej pory mogło to funkcjonować, ale chcemy ten Raport poprawić, 

wnieść swoje uwagi i ma nadzieję, że te uwagi będą uwzględnione w przyszłym 

raporcie. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak powiedziała, że chciałaby przypomnieć Panu 

Radnemu, że rozmawiamy o stanie miasta za rok 2023. Jest to Raport, który 

przedstawia działalność Prezydenta w roku poprzednim, nie mówimy tutaj 

o kierunkach rozwoju miasta, nie debatujemy na ten temat. Rozmawiamy o tym, co się 

zadziało w 2023 roku. 

Radny Włodzimierz Stanek w imieniu Klubu Radnych PiS powiedział, że po lekturze 

Raportu nasunęły się uwagi, które chcieliby wyartykułować. Sprawa pierwsza już była 

poruszona przez radnego Marcina Krebsa - gospodarka mieszkaniowa. Tylko My 

może w nieco innym ujęciu. 3.537 to mieszkania w zarządzie Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej, z czego  ponad 1600 to jest własność miasta. Pełniąc mandat radnego, 

wielokrotnie będąc w tych budynkach, zresztą w Raporcie też jest to podane, że około 

300 wymaga natychmiastowego remontu, stan tej substancji, tych budynków nie jest 

dobry. Potrzeba tam wielu inwestycji, wielu środków na remonty klatek schodowych, 

dachów, instalacji elektrycznych, instalacji kominowych. Uważa, że to zadanie dla 

Rady na przyszłość, dla władz miasta, aby środki tam wyasygnować większe, żeby 

można byłoby te remonty prowadzić, ponieważ potrzeba mieszkaniowa jest to jedno 

z najważniejszych potrzeb człowieka. Kolejna kwestia to ochrona środowiska. 

W Raporcie czytamy statystyki, ile jest parków, ile pomników przyrody itd., ale zabrakło 

przynajmniej informacji na temat ważnej uchwały, którą w swoim czasie Koalicja dla 

Pabianic podejmowała, czyli neutralności klimatycznej. Przypomniał, że do 2033 roku 

taki harmonogram został założony, że tą neutralność klimatyczną osiągnie Miasto. 

Natomiast w 2023 roku w tej kwestii w Raporcie nic nie znalazł. Zostało w takim razie 

o jeden rok mniej na pracę, aby to, co Państwo sobie założyliście, osiągnąć. Kolejna 

rzecz,  również bardzo ważna. Wie, że tutaj kolega radny Adam Kaczorowski 

rozmawiał w tej kwestii z Panią Przewodniczącą - Budżet Obywatelski. W 2023 rok  

nie było realizowanych żadnych zadań z Budżetu Obywatelskiego. Wynikało to z tego, 

że w 2022 z powodu pandemii nie przeprowadzono procedury. Rozumiemy te powody, 

natomiast jako Klub bardzo apeluje, aby prace nad tym, żeby Budżet Obywatelski 

wrócił i zintensyfikować, aby jak najszybciej to jest możliwe, to nastąpiło. Mamy w 

mieście bardzo dużo prężnych organizacji pozarządowych, które z pewnością chętnie 

po te środki sięgną. Kolejny temat - porządek publiczny.  Strona 63 jakby można było 

spojrzeć w Raport i pierwszy akapit dołu. Czy tu nie ma błędu. Podane zostało, że w 

2022 roku i potem są podane statystyki. Czy to jest błąd pisarski, bo statystyki dotyczą 

2023. Czy po prostu gdzieś tam, przy nadpisywaniu, się nie nadpisało, i to są dane z 

2022? Myśli, że może być ten pierwszy. Porządek publiczny, czyli działalność Straży 
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Miejskiej. Ponad 5.500 interwencji Straży Miejskiej na terenie miasta, zgłoszenia od 

mieszkańców, zgłoszenia z Policji itd. Przeliczając to na dni, to będzie ponad 15 

interwencji dziennie. To Naszym zdaniem pokazuje, że Straż Miejska jako formacja 

jest formacją w Pabianicach, raczej potrzebną. Straż Miejską widać na ulicach. 

W Naszej ocenie na pochwałę zasługują akcje te poza związane z porządkiem, czyli 

ponad 200 przeprowadzonych pogadanek w szkołach, patrol szkolny tak zwany czy 

już, która się wpisała na stałe w folklor pabianicki - akcja znakowania rowerów, również 

bardzo chwalona przez mieszkańców. Na pochwałę również zasługuje w 2023 roku 

fakt, że bardzo znacząco rozwinięto sieć monitoringu wizyjnego, już teraz jest 192 

kamery na terenie miasta, które obejmują, powiedzmy na pewno niecały,  bo całego 

obszaru objąć się nie da. Natomiast prośba i apel jest taki, aby z tej drogi nie schodzić 

i ten monitoring rozwijać. Przypomniał o prośbie Pabianickiego Towarzystwa Cyklistów, 

o montaż jeszcze dwóch kamer na ich terenie, jedna już działa, natomiast jeszcze dwie 

by się przydały. Składał interpelację, aby spróbować, czy jest to technicznie możliwe, 

żeby włączyć do monitoringu miejskiego kamery, którymi dysponują szkoły?. 

Oczywiście, te kamery skierowane na zewnątrz budynków, na boiska, na place zabaw 

to będzie kolejne kilkadziesiąt przynajmniej kamer, które mogłyby być włączone. Wie, 

że jakieś techniczne były niezgodności systemowe, ale być może niektóre szkoły mają 

ten sprzęt nowoczesny jak w Straży Miejskiej. Dlatego Drodzy Państwo, tak jak 

powiedzieli przedmówcy, My traktujemy ten Raport i jego lekturę jako przedstawienie 

stanu miasta z jego bolączkami, które niewątpliwie są tak jak wspomniał, chociażby ta 

gospodarka mieszkaniowa. Natomiast nie chce, żeby to zabrzmiało, jakoś tam 

dosadnie. Natomiast ten monitoring, ma nadzieję, że się nie przyda ale niedługo może 

się przydać, jeżeli ziszczą się scenariusze, które nam niektórzy chcą zafundować, czyli 

tutaj nie do końca chcianych gości. Ma nadzieję, że to się nie ziści. Natomiast wtedy 

taki monitoring na pewno będzie potrzebny. Zresztą z informacji, jakie posiada od 

momentu, kiedy monitoring działa tak na poważnie, ilość wykrywanych przestępstw, 

typu dewastacje, przez Policję wzrósł kilku kilkukrotnie.  Miasto Pabianice powoli się 

zmienia. Ma swoje bolączki, ma swoje trudne tematy. I ma nadzieję, że kolejna 

kadencja spowoduje to, że te uwagi zgłaszane przez poprzedników, co do formy 

raportu myśli, że część na pewno też w jakimś stopniu zasadnych, aby ułatwić lekturę, 

ułatwić czytanie. 

Radny Gabriel Grzejszczak podziękował za bardzo merytoryczne wystąpienie 

Przewodniczącego Klubu Radnych PiS, szefowi opozycji. Fajnie, że w końcu można 

rozmawiać merytorycznie o tym, że są jakieś bolączki, ale są też dobre rzeczy i bardzo 

się cieszy, że Państwo to dostrzegacie, bo dostrzegli to również mieszkańcy 7 kwietnia 

br. Także bardzo się cieszy, że ta merytoryczna dyskusja pomiędzy dwoma 

największymi klubami w Radzie Miejskiej może mieć miejsce. Natomiast dziwi Go 

jeden fakt, że główny krytykant, główna osoba krytykująca Raport o stanie miasta to 

radny, który w okresie, za który ten Raport jest przygotowany, był tak naprawdę drugą 

osobą w mieście. Rok 2023 nie był rokiem łatwym. Samorządy zmagały się z wieloma 

trudnościami, które ma nadzieję, będą zanikały z każdym rokiem i jest wiele kwestii do 

rozwiązania, które są tak naprawdę też kwestiami systemowymi, nie do końca 

zależnymi od Pana Prezydenta, od Nas. Chciałby pokazać co w roku 2023 wydarzyło 

się, co jest widziane naocznie, co dostrzegają mieszkańcy i z czego tak naprawdę 

korzystamy na co dzień, co to tak naprawdę zmienia funkcjonowanie Naszego miasta, 

zmienia komfort życia w Pabianicach. Przede wszystkim to rekordowe inwestycje, to 
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zakończenie remontu centrum miasta, zakończenie projektu tramwajowego 

i zakończenie remontu ulicy Zamkowej, który tak naprawdę zmienił dla pabianiczan 

całe centrum Naszego miasta. To także zakończenie projektu współfinansowanego 

przez Unię Europejską, modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej, to nie tylko 

autobusy, to nie tylko wiaty przystankowe, nie tylko pętle, ale co warto zauważyć to 

także 13 km ścieżek rowerowych, z których mieszkańcy codziennie, szczególnie 

w okresie letnim, w tysiącach osób korzystają. Naprawdę, nie zna osoby, która by 

skrytykowała te ścieżki rowerowe. Wiadomo, że mogą być jakieś drobne 

niedopatrzenia, ale tak naprawdę wszyscy docelowo korzystają z nich i są zadowoleni. 

I są bardzo wdzięczni za to, że te ścieżki w Naszym mieście powstały. Bo tak naprawdę 

w tej chwili można od Kościoła Mateusza sobie dojechać do lasu, do Hermanowa 

rowerem, bez zatrzymywania się poza skrzyżowaniami, ale cały czas ścieżką 

rowerową. Rok 2023, to także poprawa efektywności energetycznej, o której dzisiaj 

mówił też Pan Prezydent i to jest wymiana 3.850 lamp oraz budowa nowego 

oświetlenia ulicznego na wielu nowych ulicach, a także rozpoczęcie przebudowy 

Starego Rynku. Nasze miasto zmienia się na Naszych oczach. Bardzo się cieszy, 

że możemy współtworzyć te zmiany jako Rada Miejska. Panu Prezydentowi życzy, 

żeby w kolejnych raportach w punkcie realizowane projekty współfinansowane 

ze środków Unii Europejskiej i Funduszy Krajowych było przynajmniej tyle, co w tym 

roku, a może i jeszcze więcej. 

Radny Piotr Różycki stwierdził, że Jego przedmówcy już większość tych bolączek 

wymienili, to chciałby powiedzieć, że to nie jest raport, to jest informator. W Jego ocenie 

i myśli też wielu innych osób, Raport powinien zawierać ciut więcej niż tylko suche 

dane. Powinien zawierać faktycznie omówienie, co z czego wynika, dlaczego takie 

dane są, a nie inne, analizy etc. Przedmówcy do części problemów nawiązali, więc 

postara się  skoncentrować na jeszcze jednej rzeczy. Szanowny Panie Prezydencie, 

to jest debata nad Raportem o stanie miasta. Jeżeli się Pan rozejrzy tutaj po Sali, nie 

ma mieszkańców. Nie mówi o osobach, które reprezentują jednostki budżetowe. 

Nie ma generalnie tutaj potocznie mówiąc - mieszkańców. Trzeba się nad tym 

zastanowić. Uważa, że gdzieś zawodzi komunikacja z mieszkańcami. Myśli, że tutaj 

w ogóle całą ideą powstania takiego Raportu, takiej debaty o Raporcie nad stanem 

miasta jest to, żeby zaangażować mieszkańców, żeby oni tutaj byli, żeby oni mogli się 

do tych danych odnieść, żeby mogli przedstawić coś, czego być może nie widać 

z punktu widzenia Urzędu. Warto się nad tym zastanowić, co jest przyczyną. Dlaczego 

nie ma mieszkańców na debacie o stanie miasta. Może to jest niewłaściwa pora, 

w której się odbywa ta debata. Może to jest jakiś problem, właśnie z informacją dla 

mieszkańców, że coś takiego się odbywać, może trzeba jakąś szerszą akcję 

edukacyjną w tym zakresie przeprowadzić. Może ten Raport internetowo powinien być 

łatwiej dostępny, bez wchodzenia z zakładki w zakładki itd.  Nawiązał tylko do jeszcze 

jednej rzeczy – CO2. Przypomniał, że  w poprzedniej kadencji Państwo podczas sesji 

podjęliście uchwałę, jakąś intencyjną.  Złożył interpelację, gdzie zadał dosyć dużo 

precyzyjnych pytań i odniesienie się do tych pytań w sposób już w pełni poważny 

i nielakoniczny, nie gdzieś tam na okrętkę również mogłoby być elementem tego 

Raportu, czego w Raporcie nie ma, jak słusznie zauważył radny Włodzimierz Stanek. 
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Przewodnicząca Rady Iwona Marczak powiedziała, że o ile pamięć Ją nie myli i to 

przed wyborami byli mieszkańcy. Tutaj widocznie po wyborach już ich to nie interesuje, 

Debata nad stanem miasta, a kandydaci byli, tak i teraz. 

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że ustawa wprowadziła debatę nad raportem 

i wg Niej raport o stanie miasta powinien pokazywać zarówno dobre strony jak i 

zagrożenia. Ze swej strony zadała na początku pytanie przyszłościowe, ale usłyszała 

w stosunku do wypowiedzi radnego od Pani Przewodniczącej, że My tylko debatujemy 

za dany rok. Więc bardzo proszę  Panie Prezydencie, wyjaśnić, czy My możemy 

zadawać pytania, w przypadku zagrożeń na następne lata, tak jak zadał, czy po prostu 

tu jesteśmy ograniczeni. Bo tak to stwierdziła Pani Przewodnicząca w swojej 

wypowiedzi. 

Radny Gracjan Majewski na wstępie podziękował liderowi Klubu Opozycyjnego za 

pochylenie się nad zagadnieniem Budżetu Obywatelskiego, ponieważ odczytuje to 

jako rękojmię dobrych prac legislacyjnych na przyszłość. Budżet Obywatelski to 

szczególna forma konsultacji społecznych i w ogóle interesujące narzędzie. Szli z tym 

postulatem do wyboru, żeby dokonać pewnej reformy budżetu, zacząć nowe otwarcie 

i do tego zadeklarowali, że przystąpią.  Spośród radnych Naszego Klubu czuje w 

sposób szczególny odpowiedzialność za pomyślność tego projektu. Natomiast z 

kronikarskiego obowiązku chciałby poinformować, że do końca maja nie wpłynął żaden 

projekt Klubu opozycyjnego, mimo deklaracji na poprzedniej sesji, jakoby ten projekt 

był gotowy z Państwa strony, nie wpłynął w formie jakieś inicjatywy obywatelskiej z 

ugrupowaniami, czy środowiskami powiązanymi, czy współpracującymi na tamten 

czas z Państwem. Także mamy tutaj pewną carte blanche i przystępujemy do tych 

prac. Ma nadzieję, że Państwo też będą łaskaw Nam w tym pomóc i liczymy na dobrą 

współpracę. 

Radny Piotr Różycki ad vocem - że Budżet Obywatelski jest również tematem raportu 

o stanie miasta. Szanowny Panie Radny Gracjanie Majewski, jedyny carte blanche to 

jest to, że kiedy zgłaszał ten projekt, siedział Pan do mnie tyłem, potem w jakiejś 

polemice internetowej, dziwnej Pan tutaj twierdził, że nie wiedział, co jak, ale wie, że 

Pan jest za mną i nie potrzebuje tego potwierdzać naocznie, także generalnie słyszał 

skąd dobiega głos. Szanowny Panie Radny, mógł Pan i miał Pan możliwość 

zagłosowania nad tym, żeby projekt Budżetu Obywatelskiego znalazł się w programie 

obrad sesji i później mógł Pan go skrytykować, mógł Pan zrobić wszystko. Jednak Pan 

zagłosował na - Nie, jeżeli dobrze pamięta, więc myśli, że jest to głos zbyteczny. Jeżeli 

chodzi o samo wprowadzenie Budżetu Obywatelskiego, to zgadza się zarówno ze 

swoimi przedmówcami, jak i z Panem. Budżet Obywatelski jest potrzebny. Jeżeli 

słuchałby Pan z uwagą, mówił również, że chciałby zgłosić taką wspólną inicjatywę 

wszystkich 23 radnych, bez jakichkolwiek podtekstów, czy politycznych, 

czy jakichkolwiek wyścigów na to, kto jest fajniejszy, kto jest szybszy i ładniejszy. 

Radny Gracjan Majewski powiedział, że Pan Piotr Różycki jest bardzo doświadczonym 

radnym i myśli, że można użyć sformułowania oczywistego w tej sprawie i opisać 

sprawy, jak się miały. To, co Pan zrobił na poprzedniej sesji, nazywa się „wrzutką” i nie 

ma nic wspólnego z zasadami prawidłowej legislacji. Nie przedstawił Pan projektu, 

który zawiera opinię zarówno Prezydenta, zarówno Skarbnika, bo mówimy 

o niebagatelnych dla budżetu miasta kwotach ani zespołu radców prawnych,  to była 
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po prostu ”wrzutka”. Naszym zadaniem,  Klubu jest przeprowadzenie szerokich 

konsultacji społecznych, poddanie to naprawdę głębokiej analizie prawnej, bo zmieniła 

się sytuacja prawna i są nowe wyroki sądów administracyjnych w tej sprawie. My 

chcemy przystąpić do działania, tak jak należy, skonsultować to bardzo szeroko, także 

z Państwem i takie są Nasze wskazania. Tak, będziemy postępowali, natomiast nie 

chcieliby brać udziału w jakimś spektaklu politycznym. 

Radny Piotr Różycki ad vocem – podziękował za docenienie Jego doświadczenia, więc 

jako doświadczony Radny powie, że tzw. „wrzutka” to jest coś, co na sesjach Rady 

Miejskiej niestety zdarza się bardzo często, nie ze strony radnych. Nie chciałby tutaj 

w tę dyskusję angażować Pana Prezydenta, niemniej jednak chodzi o projekt uchwały, 

który również był zgłaszany na tej sesji, a dotyczył podwyżki dla Pana Prezydenta 

zdaje się też był zgłoszony w takim trybie, do czego nie mam żadnych zastrzeżeń, 

żeby była jasność i nie o Pana Prezydenta to chodzi. Tu chodzi także zdarzają się takie 

sytuacje, jeżeli to, co zrobił, połączy Pan z intencjami faktycznie szczerymi, które ze 

zgłoszeniem tego projektu miały się wiązać nie widzi problemu, żeby to zrobić właśnie 

w taki sposób. Problemem jest to, że w jakikolwiek sposób próbuje Pan narzucić 

dyskusję. Obiecuje, że ogłosi światu, że Pan Gracjan Majewski wprowadził Budżet 

Obywatelski dla całych Pabianic, bo  Jemu naprawdę nie zależy na splendorach, 

jakiegoś autora takiego budżetu. Zależy na tym, żeby obowiązywał Budżet 

Obywatelski dla mieszkańców. Zgłoście Go w końcu Państwo, wprowadźcie Go do 

obrad,  powinien działać jak najszybciej. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak powiedziała, że to nie była podwyżka dla 

Prezydenta tylko Rada musi ustalić pensję Prezydenta,  to było w porządku obrad, bo 

zawsze Rada ustala pensję Panu Prezydentowi na początku kadencji, więc to nie było 

wrzucone. 

Radny Gabriel Grzejszczak ad vocem  - Panie Radny Piotrze Różycki, gdyby Pan miał 

intencję, jak to Pan powiedział, żeby to był wspólny projekt wszystkich Nas radnych, 

to siedzieliśmy tu chwilę przed sesją, mógł Pan do Nas podejść z tym projektem, 

pokazać szczegóły i z Nami porozmawiać i zachęcić do poparcia tego projektu. A Pan 

zrobił typową „wrzutkę”, żeby zabłysnąć. Wracamy do tematu filmiku na Facebooku 

i oczekiwał Pan, że My dostosujemy się do Pana „wrzutki”, a znaczy nie inaczej Pan 

liczył, że My to odrzucimy, żeby móc sobie nagrać filmiki, zrobić sensację, tak, żeby 

sobie przypisać, że chciał Pan stworzyć Budżet Obywatelski w Pabianicach, ale „zła 

rada” Panu na to nie pozwoliła. Uważa, że to było niepotrzebne. Jeżeli Panu 

rzeczywiście zależało, to przekazałby Nam Pan wcześniej projekt tej uchwały, ale tak 

nie było, więc wnioski wyciągnijmy sami. 

Radny Piotr Różycki ad vocem - poprosił radnego Gabriela Grzejszczaka, żeby był 

uprzejmy nie kroić swoją miarą i nie zarzucać innym osobom to, co Panu w „duszy 

gra”, bo ludzie się różnią. Projekt ten cały czas jest dostępny. Jeżeli Pan sobie życzy, 

bardzo chętnie prześle na skrzynkę mailową, nie ma problemu, żeby się Pan z tym 

zapoznał i naniósł uwagi.  W tym projekcie chodzi o to, żeby został w końcu 

uszanowany głos mieszkańców, żeby oni mogli realizować swoje pomysły, swoje 

projekty, dokładnie to, na co mają ochotę. Budżet Obywatelski, to nie jest budżet 

dodatkowy, to jest wydzielenie pieniędzy z budżetu tego, który istnieje.  Uważa, że 

należy się zebrać i wspólnie uchwalić Budżet Obywatelski. 
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Radna Renata Witczak powiedziała, że pracują nad Budżetem Obywatelskim i jeśli 

Pan  ma ochotę, chętnie przyjmą ten projekt uchwały, żeby można było też zobaczyć, 

jak on wygląda, wziąć i zobaczyć projekt uchwały.  Chciałaby uspokoić Pana emocje, 

ponieważ pracują nad budżetem i zachęca też do współpracy. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz podziękował za te głosy w dyskusji. 

Odpowiedział radnej Bożenie Kozłowskiej w sprawie populacji. Problem jest 

oczywiście dosyć duży. I to, o czym próbuje przekonać od dłuższego czasu, wie, że to 

jest temat trudny, temat powstawania nowych osiedli, temat powstawania nowych 

mieszkań. Należy zobaczyć, co się dzieje w okolicach Pabianic. W zasadzie nie ma 

takiej granicy miasta, która byłaby dzieloną przestrzenią między 2 czy 3 gminami. 

Spotykając się z wójtami ościennych gmin, śmieje się, że w zasadzie zdecydowana 

większość mieszkańców Ich gminy mieszka na obrzeżach miasta Pabianice niż tak 

naprawdę w centrum i gminy, Dłutów,  Dobroń, gmina Pabianice, której siedziba jest w 

mieście Pabianice. Jest to problem na pewno bardzo duży, ale przede wszystkim 

problem, w Jego ocenie urbanistyczny. Dobrze, że jest zmiana prawa w tym zakresie, 

bo nie ukrywa, że powstawanie osiedli łanowych poza granicami miasta dzisiaj po 

pierwsze wysysa z miasta tych, którzy mają dobrą pracę, stać ich na to, żeby taki dom 

kupić albo wziąć na niego kredyt. Można zadać sobie pytanie, co będzie za 20 lat, bo 

ktoś będzie musiał im dostarczyć możliwość komunikacji, dojazdu, służbę zdrowia, 

edukację, a w chwili obecnej te wszystkie dobrodziejstwa zapewnia im tak naprawdę 

miasto. Stąd m.in. Karta Pabianiczanina, żebyprzynajmniej w zakresie opodatkowań 

może spowolnić ten ruch i dokładnie to samo dzieje się z osobami starszymi. Osoby 

starsze już nie migrują z miasta, one zostają u Nas,  nie przynoszą dochodu do miasta, 

bo nie są pracownikami i nie mają dochodu, są dla Nas kosztem, a nie przynoszą Nam 

potencjalnych zysków. Jest to problem ogólnokrajowy, ale to nie chodzi o to, że jest 

program ogólnokrajowy. Pabianice muszą sobie z tym radzić i dlatego jest taka Nasza 

przychylność również do tego, żeby tereny, które są możliwe do zagospodarowania, 

w zakresie urbanizacji, powstawania nowych osiedli, w szczególności tam gdzie będą 

się mogły osiedlać osoby z dobrym wykształceniem i z dobrą pracą, aby im to 

umożliwić. Tych terenów wolnych jest niewiele, został w zasadzie tylko jedyny, to jest 

teren przedłużenia ewentualnie ulicy Świetlickiego, czyli Aleja Popiełuszki i to by mogło 

otworzyć jakieś możliwości osiedlania się nowych osób. Generalnie tendencja miast 

jest taka, że idziemy w górę, czyli budynki stare, jedno, dwukondygnacyjne, starają się 

za wszelką cenę zamienić budynkami kilkukondygnacyjnymi. To jest problem i to nie 

jest problem na jeden rok, na 2-3 lata, tylko to jest problem długofalowy. Uważa, 

że można spokojnie poświęcić jedno spotkanie, chyba najlepiej Komisji Urbanistyki, 

żeby porozmawiać o depopulacji porozmawiać. Jak Państwo spojrzą na mapę 

depopulacyjną to rzeczywiście jest taka sytuacja, że bardzo wielu Naszych 

mieszkańców wyprowadza się do gmin ościennych. Natomiast na Ich miejsce mamy 

bardzo wielu mieszkańców głównie z miasta Łodzi, którzy przyjeżdżają do Nas, 

oczekując oczywiście określonej, wysokiej kultury, transportu, zorganizowania miasta, 

przynajmniej w skali i w standardzie nie mniejszym jak dzisiaj oferuje to Pani Prezydent 

Zdanowska w Łodzi. Oczywiście, drugą możliwością byłaby możliwość reformy 

edukacji, zmiany okręgów, obwodów, ale myśli, że to w chwili obecnej zdecydowanie 

za wcześnie, aby o takich rzeczach mówić. Patrząc na dzisiejszą siatkę szkół, 

niedawno nastąpiła zmiana z gimnazjów na szkoły podstawowe, dzisiaj musiałaby to 

być kolejna jakaś duża reforma. Na pewno mogłaby tutaj wspomóc Nas budowa nowej 
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dużej szkoły na Zatorzu, bo wtedy te małe jednostki można byłoby przenieść, 

skonsolidować, rzeczywiście w zespole szkolno-przedszkolnym, ale to dłuższa 

dyskusja, związana i z oświatą, i z urbanistyką. Odpowiedział radnemu Marcinowi 

Krebsowi. Sporo pytań i jeżeli będą oczekiwania, to nawet może nie na piśmie, bo to 

też dużo czasu zajmuje,  zaprosił na krótkie spotkanie, też zaprosi 2-3 naczelników, 

oni są do Pana dyspozycji, żeby ewentualnie tematy na bieżąco wyjaśniać, ale m.in. 

było pytanie o wzrost kosztów dowozu dzieci z niepełnosprawnością do szkół 

i przedszkoli i to zlokalizowanych w mieście Pabianice, jak i również w szczególności 

tych, które są dowożone do Łodzi. Wynika to głównie z dwóch przyczyn. Pierwsze to 

wzrost kosztu samego dowozu,  bo ceny paliwa, dowozu itd., są coraz droższe. Druga 

rzecz to jest kwestia ilości dzieci, które  są kierowane z orzeczeniem do tych szkół. 

Co do wyników nauczania Szkoły nr 8,  to jest temat skomplikowany, jest również 

związany z tym pierwszym, w dużym stopniu i poprosił indywidualnie z Panią 

Prezydent albo z Panem Naczelnikiem, żeby można było rozłożyć na czynniki 

pierwsze. Nie chodzi o to, że ta szkoła jest gorsza, tam jest wiele czynników, które 

mówią o tym, że jedna szkoła ma lepsze wyniki, druga szkoła ma gorsze wyniki. 

Nie da się tego tak wprost w tabelce ułożyć i powiedzieć, że jest jeden powód który to 

powoduje.  Kwestie edukacyjne są na tyle trudne i skomplikowane, że zdecydowanie 

lepiej jeżeli będziemy mogli o tym porozmawiać w węższym gronie. Nie jest to kwestia 

ani dzielnicy, ani budynku, ani nauczycieli. Składa się na to bardzo dużo kwestii, które 

razem dopiero dają wynik szkoły i oceny. Imprezy masowe. Jest porównanie imprez 

masowych, tych zewnętrznych do wewnętrznych. Cieszy się, że akurat jeśli chodzi 

o obłożenie sali w Miejskim Ośrodku Kultury, czasami jak potrzebują nawet na chwilę 

zrobić jakieś spotkanie, to jest permanentnie zajęta. Trwają tam albo próby, albo 

występy i to zasługa Pani Dyrektor, że ta sala nie stoi pusta, nie świeci pustkami. 

Oczywiście też byśmy chcieli częściej wychodzić na zewnątrz i częściej prezentować 

to szerszej publiczności. Starają się tych imprez zewnętrznych, plenerowych, 

mniejszych niż takie duże jak Dni Pabianic, ale takich właśnie o charakterze kulturalno-

rozrywkowym robić coraz więcej. Mamy do tego infrastrukturę i myśli, że już w tym 

roku widać, że tych imprez plenerowych jest więcej. Ma nadzieję, że również będą 

w tym kierunku szli, aby z tego obiektu z niektórymi spektaklami, czy też koncertami 

wychodzić na zewnątrz. Karta Pabianiczanina - średnio w tamtym roku było około 

16.000 kart w obiegu. Natomiast nie Jesteśmy w stanie określić ile operacji, bo jest 

tylko malutki wycinek tego, co oferują Naszym mieszkańcom, pozostała komunikacja, 

bo strefa płatnego parkowania jest zawieszona. Natomiast pozostały podmioty blisko 

90 - to są firmy prywatne, gdzie nie ma dostępu do tego, ile pabianiczan korzysta 

z taksówek, z usług fryzjerskich, kosmetycznych itd. Katalog jest dosyć szeroki, 

również gastronomia tam wchodzi w grę w związku z tym, nie ma dostępu do tego, 

ponieważ My tego nie refundujemy. Są to ulgi, które przedsiębiorcy w ramach Karty 

Pabianiczanina z własnej woli przekazuje mieszkańcom. My w ogóle cierpimy z tego 

powodu, że mamy dzisiaj lokalizację urzędów w 8 budynkach i pewnie kiedyś przyjdzie 

taki moment, że będzie Nas albo stać albo znajdą taki program, który pozwoli albo 

wybudować jeden budynek Urzędu Miejskiego w Pabianicach, albo też powoli 

administracja będzie przychodziła na pracę zdalną i te możliwości lokalowe może 

kiedyś będą mniejsze potrzebne. Poprosił zwrócić uwagę, że starają się w każdym 

z budynków ten dostęp osób z niepełnosprawnością maksymalnie ułatwić. Mogą też 

o każdym budynku porozmawiać, dlaczego np. w budynku Zamkowa 16 nie ma windy. 
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Odpowiedź jest prosta, jeżeli zostanie zrobiona od strony podwórka, to winda stanie 

na pół piętrach. Niewiele da to osobie niepełnosprawnej lub z niepełnosprawnością. 

Powołany został zespół do sprawdzanie tzw. dostępności i każdy z tych budynków 

został przeanalizowany. Natomiast cały czas uczula, zwraca uwagę na to, że każdy 

z pracowników Urzędu w momencie, kiedy jest sygnał, że jest osoba 

z niepełnosprawnością, w szczególności ruchową ma obowiązek zejść na parter i na 

parterze udzielić niezbędnej informacji, znieść dokumenty, załatwić sprawę na 

poziomie parteru. Na dzień dzisiejszy jest zatrudnionych 16 osób 

z niepełnosprawnością. Natomiast również osoby, które były z taką znaczną 

niepełnosprawnością były przyjmowane i byli to jedni z najlepszych pracowników. 

Kwestie szkoleń i kursów. Na tej sali odbywał się kurs języka migowego. Dzisiaj 

11 osób Go skończyło, część osób poszło o krok dalej, czyli poszli na drugi stopień. 

Natomiast to było też tak dobrane, że w każdym budynku, przynajmniej po jednej 

osobie jest, która w każdej chwili może w języku migowym porozumieć się 

z mieszkańcami. Promocja miasta na zewnątrz to jest bardzo duży problem, o którym 

rozmawiali kilkukrotnie. Było kilka propozycji lokalizacji, natomiast promocja ze 

względu na to, że ma ciągły kontakt z Panią Prezydent, z Nami, powinna być w tym 

budynku. Jest koncepcja adaptacji jeszcze budynków gospodarczych, tak aby mogli 

Ich rzeczywiście z tego czwartego piętra przenieść. Uważa, że do końca następnego 

roku powinno zostać to wykonane. Jest to dosyć trudny zabieg, bo w związku z tym 

należy parę osób również poprzenosić. Czyli tak jak to z serwerownią, chociażby było. 

Żeby ją przenieść, musieli opróżnić jedno pomieszczenie, w związku z tym znaleźć dla 

pracowników kolejne pomieszczenie i to jest cały czas koło takie zamachowe. 

Natomiast tak, to jest problem, oni tam w żadnym wypadku nie powinni przebywać, 

pełna zgoda. Odpowiedział radnemu Krzysztofowi Rąkowskiemu. Uważa, że raport 

jest raportem, a plan to jest strategia. Przygotowywana jest strategia na lata następne. 

Chciałbym tylko zwrócić uwagę, że i w zakresie pozyskiwania środków unijnych i w 

zakresie adaptacji do klimatu i różnych innych te plany są tworzone tak, jak chociażby 

rewitalizacja.  Zajmuje się tym Pan Prezydent Dawid Zakrzewski i to są plany, które 

będą po kolei przekazywane radzie, jak i również będą konsultowane. Natomiast raport 

to jest coś, co mówi o tym, co się wydarzyło. Odpowiedział radnej Bożenie Kozłowskiej. 

Tak, oczywiście z tego raportu wynikają zagrożenia, tak jak o nich rozmawiali. 

Natomiast nie wyobraża sobie, żeby w raporcie były wskazywane plany. Plan, oprócz 

oczywiście strategii i programów, to jest budżet miasta i w szczególności Wieloletnia 

Prognoza Finansowa, w której wszystkie najważniejsze inwestycje wieloletnie są 

wskazywane. Powiatowy Urząd Pracy, mimo iż jednostka nie podlega bezpośrednio 

pod Urząd Miejski w Pabianicach, to rozumie obiekcje związane z osobami 

bezrobotnymi. Tam mamy swojego przedstawiciela. Strefa przemysłowa, myśli, że 

temat doskonale Panu znany. Kwestia wykupu działek, jak i tego, że dzisiaj nie ma 

specjalnej strefy ekonomicznej, cała Polska jest objęta jedną wielką strefą 

ekonomiczną. Natomiast co do przedsiębiorców, to właśnie na tej sali m.in. 

w uzgodnieniu z Naczelnikiem Biura Rady, użyczana jest sala Łódzkiej Izbie 

Przemysłowo - Handlowej oddział Pabianice. Bardzo często na niej gości i podejrzewa, 

że Pan również był gościem Łódzkiej Izby Handlowej w momencie, kiedy się tworzyła. 

Dzisiaj zrzesza ponad 50 przedsiębiorców. I bardzo fajnie, że mają klimat do rozmowy 

z organizacją, która reprezentuje małych i średnich przedsiębiorców miasta Pabianic. 

Jeśli chodzi o kwestię żłobka, ilości miejsc. Oczywiście, chcieliby mieć mnóstwo miejsc 
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przedszkolnych, mnóstwo miejsc żłobkowych. W chwili obecnej te liczby są optymalne, 

najczęściej w ciągu roku to jest w granicach 95% obłożenia tych jednostek, czyli 

wydaje się, że jest to dzisiaj liczba optymalna. Biorąc również pod uwagę kwestie, 

niestety kwestie spadku liczby mieszkańców, to w chwili obecnej takiej potrzeby chyba 

nie ma. Tym bardziej, że jeden i drugi obiekt w ciągu ostatnich lat został 

zmodernizowany. Chciałby tylko przypomnieć, że dosyć dużym wysiłkiem miasta 

Pabianic,  przedszkole, które było na terenie żłobka, prywatne zostało przeniesione 

wypowiedziany. Cały budynek na ulicy Moniuszki został przeznaczony pod potrzeby 

żłobkowe. Żłobek przy ulicy Piotra Skargi uległ termomodernizacji jak i również 

wynajmowane tam powierzchnie przez szkołę nauki jazdy też zostały wypowiedziane. 

W związku z tym jest po 100 miejsc. Odpowiedział na uwagi Klubu Radnych PiS, 

zdecydowanie gospodarka mieszkaniowa. Nie wie, czy to zostało w jakiś sposób 

zauważone przez Państwa, ale w tamtym roku poszły pierwsze, dosyć znaczne 

pieniądze, z wyprzedzeniem na remonty, głównie dachów i kominów, bo to jest 

największa bolączka. Najwięcej tych lokali, które dzisiaj stoją puste do remontu nie są 

brane z tego powodu, że najczęściej brakuje w nich wentylacji. W związku z tym jest 

problem z zamontowaniem źródła ciepła jak i również z montażem łazienki, która 

wymaga określonej ilości przewodów kominowych. W starym budownictwie często 

było tak, że jeden przewód kominowy obsługiwał kilka lokali, dzisiaj żeby ten lokal mógł 

dobrze funkcjonować, kilka przewodów kominowych musi obsługiwać jeden lokal. 

W związku z tym jest to kwestia dobudowy. W budynkach, gdzie lokale są nieobjęte 

nadzorem konserwatorskim, jest zdecydowanie łatwiej. Natomiast tam, gdzie w grę 

wchodzi jeszcze konserwator albo pierzeja budynku, to się pojawiają, rzeczywiście 

dosyć duże problemy. Natomiast zdecydowanie w tym roku chcieliby z Panem 

Dyrektorem uporządkować kwestie piecy w Naszych zasobach i to też dotyczy kwestii 

neutralności klimatycznej, czy też potrzeb Straży Miejskiej.  Należy zdawać sobie 

sprawę, że w roku 2023 zakończone zostały największy Projekty Unijne. Nie mówi tego 

po to, żeby po raz kolejny to powtarzać, tylko chciałby zwrócić uwagę, że udało się 

również pozyskać od Marszałka Województwa Łódzkiego niebagatelną kwotę ponad 

20.000000 zł na dopięcie wszystkich Projektów Unijnych. Zastanawiali się z Panią 

Skarbnik dosyć mocno nad tym, żeby taka rezerwa w budżecie miasta została, aby 

ewentualnie mieli czym zapłacić Naszym kontrahentom. Dzisiaj,  Naszym priorytetem 

jest basen. W związku z tym też trzymają pewne środki finansowe na inwestycje, które 

przewidywane są w roku 2025 i 2026. Natomiast będą na pewno tak starali się 

przenieść ciężar już dzisiaj, może nie z komunikacji, bo miasto jest w miarę dobrze 

skomunikowany, ale właśnie jednym z priorytetów ustawili sobie na 2025-2027 

to jest odtworzenie zasobu komunalnego i za to dosyć energicznie mocno wzięła się 

Pani Prezydent Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek. Odnośnie pytania radnego Piotra 

Różyckiego, dlaczego nie ma mieszkańców na dzisiejszej sesji. Może trzeba było 

zaprosić. Każdy ma takie prawo. Zresztą do niedawna na tej sali było mnóstwo 

mieszkańców, ale po 7 kwietnia już się zdecydowanie mniej Ich tu zaczęło pojawiać. 

Może nie przychodzą tutaj z tego powodu, że mają stały dostęp do Nas. Oczywiście, 

jeżeli nie goni ze spotkania na spotkanie ma chwilę czasu, to nigdy nie odmawia 

rozmowy z mieszkańcem. Praktycznie każde spotkanie, przy jakiejkolwiek imprezie, 

są zgłaszane uwagi, są jakieś propozycje. Również wiceprezydenci, wszyscy 

naczelnicy w Urzędzie nie odmawiają takich spotkań, są setki, żeby nie powiedzieć, 

że tysiące jeśli chodzi w skali urzędu i poszczególnych naczelników, siedzą tutaj, 
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w związku z tym mogą potwierdzić, ilu mieszkańców przychodzi do nich 

w najróżniejszych sprawach. I może ta otwartość Urzędu powoduje, że to nie jest dla 

nich szczególny dzień, że dzisiaj raport i można się w niego wtajemniczyć, bo mogą 

w każdej chwili przyjść i zapytać o różne rzeczy, o co, że tak powiem do czego 

zachęca. Budżet Obywatelski - staraniem wszystkich Państwa jest chęć uchwalenia 

Budżetu Obywatelskiego, oczywiście tę inicjatywę popierają. Natomiast chcą zwrócić 

uwagę, że stosowna uchwała w dalszym ciągu obowiązująca na temat Budżetu 

Obywatelskiego, aczkolwiek zdezaktualizowana na zmianę przepisów prawa jest 

w obrocie prawnym, została przez Wysoką Radę uchwalona i Budżet Obywatelski 

w mieście Pabianice jako uchwała w dalszym ciągu funkcjonuje. 

Radny Marcin Krebs ad vocem - powiedział, że warto byłoby, aby podmioty w jakiś 

sposób raportowały korzystanie Karty Pabianiczanina, żeby była wiedza, czy Karta 

faktycznie działa, czy nie działa. W tym momencie wiadomo jest tylko o  przejazdach 

komunikacją miejską. Natomiast tylko czy mieszkańcy korzystają z usług pabianickich 

przedsiębiorców?  Nie ma do końca wiedzy albo jest ona bardzo niepełna.  Uważa, 

że Raport powinien zawierać też pewną analizę sytuacji. Stąd pojawiły się te pytania, 

bo w swoich wypowiedziach nigdzie nie zauważył żadnej krytyki.  

Radna Bożennna Kozłowska powiedział,  że faktycznie raport powinien wskazywać 

słabe strony i zagrożenia, bo wtedy łatwiej znaleźć rozwiązania. Nie chodzi o nasz 

raport, ale generalnie w raportach nie ma konkretnych podsumowań i wniosków, jest 

wiele dokumentów, raportów i sprawozdań, ważne są zagrożenia. Po to jest raport 

robiony, żeby znaleźli kierunki i fajnie by było jakby w następnym roku w przypadku 

raportu ktoś się pochylił i przeanalizował i pokazał te kierunki. 

Radny Włodzimierz Stanek poddał wątpliwość, czy jest to prawnie dopuszczalne, żeby 

ktoś zbierał moje dane, czy kogoś, kto ma kartę pabianiczanina, że o takim numerze 

karty ktoś był w McDonaldzie, ktoś był u fryzjera. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz uważa, że kwestia zbierania danych, to, co 

powiedział Pan Przewodniczący, będzie trudna do wyegzekwowania. Zresztą pytanie, 

kto będzie chciał tak naprawdę udzielić właściwej odpowiedzi. Natomiast Pani 

Kierownik raz w roku przyjęła sobie za cel, aby każdy z takich punktów odwiedzić więc 

myśli, że w rozmowie może delikatnie zapytać, jak to wygląda. Natomiast  jest kilku 

przedsiębiorców, którzy w związku z tym, że to nie załapało i nie mieli z tego powodu 

zwiększonej ilości chętnych po prostu z tej Karty zrezygnowali. Podsumowując, Panie 

Sekretarzu w następnym Raporcie postarają się te zagrożenia i szanse oczywiście 

wykazać. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak zapytał, czy ktoś z zebranych miałby jeszcze 

jakieś pytania. 

Nikt więcej z zebranych osób nie zajął głosu w debacie. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak 

zakończyła procedowanie tego punktu obrad. 
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Ad.19. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic za rok 2023. (Zał. Nr 42) 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz 

podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wotum zaufania z tego 

tytułu. Zgodnie z art. 28aa ust.1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, 

który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem,  Rada Miejska w Pabianicach, biorąc 

pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane w jej toku, postanawia udzielić 

wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic. Mając powyższe na uwadze, podjęcie 

niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Prezydentowi Miasta Pabianic za rok 2023. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 15, przeciw - 1, wstrzymało się - 7. (Zał. Nr 43) 

Podjęto uchwałę Nr III/27/24. (Zał. Nr 44). 

Ad.20. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu miasta Pabianic za rok 2023 (Zał. Nr 45) Zgodnie z art. 270 

ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe 

jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, 

w terminie do dnia 30 czerwca roku następująco po roku budżetowym. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta Pabianic za rok 2023 (Zał. Nr 46) Materiał został przekazany do Rady Miejskiej 

i RIO w ustawowym terminie.  Budżet Miasta Pabianic 2023r. wykonany został po 

stronie dochodów ogółem w 94,59%  a po stronie wydatków ogółem w 96,56%. 

W liczbach wyniki te przedstawiają się następująco: Dochody ogółem wykonano 

w wysokości: 345.224.898,59 zł. Wydatki ogółem wykonano w wysokości: 

376.961.773,40 zł. Realizując budżet zachowano regułę wynikającą z art. 242 uofp 

i wykonano nadwyżkę operacyjną stanowiąca różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi 

a wydatkami bieżącymi w wysokości 21.636.769,65 stanowiącą 6,83% dochodów 

bieżących. Udało się to dzięki rekompensacie udziałów w wysokości 30.122.406,95 zł. 

Dochody bieżące wyniosły: 316.710.255,50 zł. Wydatki bieżące wyniosły:  

295.073.485,85 zł. To z kolei jako jeden z czynników miało wpływ 

na wykonanie wyższego wskaźnika jednorocznego, który pierwotnie zaplanowano 

na poziomie (-)1,26% a w rezultacie osiągnięto wskaźnik na poziomie 10,97%. 

Szacowane wykonanie było na poziomie 7,47%. Budżet zamknął się deficytem 

w wysokości (-) 31.736.874,81 zł a nie jak planowano wg uchwały budżetowej 
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deficytem (-) 30.635.113,86 zł . Po zmianach (-) 25.430.384,29. W roku budżetowym 

2023 miasto nie zaciągało żadnych nowych zobowiązań dłużnych. Samodzielnie ze 

środków własnych pozostałych na r-ku bankowym – sfinansowane zostały planowane 

wkłady do realizowanych projektów oraz spłatę planowanych na rok 2023 rozchodów 

budżetu w wysokości 2.132.000 zł. Zobowiązania dłużne zmalały w stosunku do 2022 

roku o spłatę rozchodów. Zadłużenie Miasta Pabianice na koniec 2023 wyniosło 

69.256.000 zł co stanowi 20,06% dochodów wykonanych ogółem przy limicie 

zobowiązań do 60% w wysokości 207.134.939 zł. Obsługa długu wyniosła: 5.697.844 

zł. W 2023 roku zaplanowano uzyskanie dochodów z odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości w wysokości 

5.750.000. Natomiast wykonano w wysokości 6.151.598,54 zł czyli w 106,98%. 

Pozyskane  środki przeznaczono  na zadania inwestycyjne realizowane w 2023. 

Dochody majątkowe łącznie zrealizowano w wysokości 28.514.643,09 zł 

co w stosunku do planu w wysokości 47.784.491,39 zł stanowiło wykonanie na 

poziomie 59,67%. Brakująca kwota wykonania to ponad 19 mln, które z rozliczeń 

projektów UE winny wpłynąć na konto w bieżącym roku. Plan dochodów majątkowych 

z tytułu pozyskanych z UE i BP na realizację zadań inwestycyjnych wynosił 

27.504.703,89 zł a wykonanie osiągnęliśmy na poziomie 7.875.367,46 zł tj. 28,63 %. 

Dużą pozycję stanowiły w dochodach majątkowych środki z RFPŁ RFIL, RFRM prawie 

13 mln zł (12.990.000 zł) Wydatki majątkowe wykonano w wysokości 81.888.287,55 zł 

realizując założony plan w 98,34%. W celu zbilansowania budżetu zaangażowano 

wolne środki pozostałe na r-ku bankowym z 2022 oraz w części niewykorzystane 

środki na realizację projektów finansowanych z Unii oraz programów profilaktycznych 

w kwocie łącznej 27.562.384,29 zł. Natomiast faktyczne wykonanie po stronie 

przychodów wyniosło kwotę 72.168.035,06 zł, z czego wolne środki 31.938.552,31, 

nadwyżka z lat ubiegłych 27.062.228,67 oraz niewykorzystane środki pieniężne 

wynikające z rozliczeń projektów czy też tzw. środków znaczonych wynikających 

ze szczególnych ustaw 13.167.254,08 zł. RIO Uchwałą Składu Orzekającego 

Nr I/46/2024 z dnia 6.05.2024 roku zaopiniowała pozytywnie  sprawozdanie 

Prezydenta z wykonania budżetu za rok 2023. Wykazano zobowiązania wymagalne 

w kwocie 381,24 zł – wypłata z tytułu wynagrodzenia.- przelew 22.01.2024. 

Najważniejsze informacje o stanie mienia komunalnego to: Miasto na koniec 2023 roku 

obejmuje 579,4005 ha powierzchni o wartości bilansowej 160.758.028,21 zł. 

W stosunku do 2022 roku nastąpił wzrost w ha gruntu o 0,5621. Wartość inwentarzowa 

majątku gminy brutto wynosi 655.365.246 zł. Wzrost wartości w stosunku 

do poprzedniego roku o 230.199.688 zł. Miasto posiada: udziały w spółkach - Eko 

Region 384 udziały o wartości 1.920.000 zł, MZK 22.063 udziały o wartości 11.031.500 

zł, ZWIK 12.053 udziałów o wartości 120.530.000 zł, ZEC 3.541 udziały o wartości 

35.410.000 zł, PCM 1.399.098 udziałów o wartości 69.954.900 zł. W trakcie roku 

przekazaliśmy na podwyższenie kapitału zakładowego kwotę 2.000.000 na utworzenie 

40.000 nowych udziałów. Tej zmiany w KRS dokonano w dn. 23.01.2024. Taki stan 

będzie miał odzwierciedlenie w stanie mienia komunalnego na koniec 2024. SIM 

60.000 udziałów o wartości 3.000.000 Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Łódzkie w 

trakcie roku przekazaliśmy na podwyższenie kapitału zakładowego kwotę 2.702.500 

zł na  utworzenie 54.050 nowych udziałów. Taki stan będzie miał odzwierciedlenie 

w stanie mienia komunalnego ale na koniec 2024 roku Miasto uzyskało w 2023 roku 
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dochody z majątku w łącznej wysokości 17.629.612,54 zł (sprzedaż dzierżawa, najem, 

przekształcenie, użytkowanie wieczyste, trwały zarząd). 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła sprawozdanie finansowe Gminy 

Miejskiej Pabianice za rok 2023. (Zał. Nr 47)  Sprawozdanie finansowe Gminy 

Miejskiej Pabianice sporządzono zgodnie z wymogami ustawy o rachunkowości oraz 

przepisami szczególnymi, które obowiązują jednostkę samorządu terytorialnego 

tj. rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów w sprawie rachunkowości oraz planów 

kont dla budżetu państwa, budżetów jednostek samorządu terytorialnego, jednostek 

budżetowych, samorządowych zakładów budżetowych, państwowych funduszy 

celowych oraz państwowych jednostek budżetowych mających siedzibę poza 

granicami Rzeczypospolitej Polskiej. Sprawozdanie finansowe jest przygotowywane w 

oparciu o ustawę o rachunkowości i przepisy szczególne. Jednostka samorządu 

terytorialnego nie jest nastawiona na zysk a na zaspokajanie zbiorowych potrzeb 

mieszkańców zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Sprawozdanie finansowe 

zostało złożone do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w dniu 30 kwietnia 2024 

r. Obejmuje ono 5 dokumentów finansowych wykazujących dane ksiąg rachunkowych, 

w tym majątek trwały po uwzględnieniu odpisów amortyzacyjnych, stan należności i 

zobowiązań po uwzględnieniu odpisów aktualizujących. I tak: 1.Bilans z wykonania 

budżetu Gminy Miejskiej Pabianice jako jednostki samorządu terytorialnego, 

zamykający się po stronie Aktywów i Pasywów kwotą 62.028.326,98 zł. Ten bilans 

odzwierciedla sprawozdanie z wykonania budżetu. 2. Zbiorcze sprawozdanie 

zestawiające wszystkie samorządowe jednostki budżetowe tj. Urząd Miejski 

w Pabianicach, szkoły podstawowe, przedszkola miejskie, Żłobek Miejski,  

Środowiskowy Dom Samopomocy, Miejskie Centrum Pomocy Społecznej, Miejski 

Zakład Pogrzebowy, Schronisko dla Zwierząt, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, 

Zarząd Dróg Miejskich oraz samorządowy zakład budżetowy: Zakład Gospodarki 

Mieszkaniowej. Sprawozdanie składa się z: 2.1.Łącznego bilansu obejmującego dane 

wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego 

zakładu budżetowego, który po stronie Aktywów i Pasywów wykazuje po dokonanych 

wyłączeniach obroty na koniec 2023 r. w łącznej wysokości 883.270.349,14 zł. 

Dokonano wyłączeń po stronie aktywów i pasywów w kwocie 393.570,66 zł.  

2.2.Łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane z zestawień zmian 

w funduszu samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 

budżetowego wykazujące na bilans otwarcia 2023 r. poziom 684.258.053,69 zł, które 

po uwzględnieniu wyniku finansowego za analizowany rok w kwocie łącznej 

64.285.559,25 zł, wykazuje wielkość na BZ 837.556.263,79 zł. Uwzględniono 

wyłączenia w kwocie 15.692.039,69 zł. 2.3. Łącznego rachunku zysków i strat 

obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 

budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego. Po wyłączeniach transakcji 

zakupu i sprzedaży między jednostkami oraz zakładem budżetowym, które to za 2023 

rok wyniosły 3.627.932,74 zł przychody netto z działalności podstawowej zamknęły się 

kwotą 355.281.193,84 zł. Zysk z działalności podstawowej na koniec 2023 roku 

osiągnął poziom 58.867.269,01 zł. Po uwzględnieniu przychodów i kosztów 

operacyjnych oraz przychodów i kosztów finansowych, a także podatku dochodowego 

w wysokości 6.912,00 zł zysk netto zamknął się kwotą 64.285.559,25 zł. 

2.4.Następnym dokumentem jest Informacja dodatkowa, która ma za zadanie przede 

wszystkim uzupełnić określone z góry w rozporządzeniu pozycje sprawozdawcze jak 
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również może zawierać inne dane, które jednostka uważa za konieczne, aby w sposób 

prawidłowy przedstawić jej sytuację finansową. W roku 2018 Prezydent Miasta 

Pabianic wydał w formie zarządzenia stosowne wytyczne dla podległych jednostek 

organizacyjnych, które obowiązywały również w roku 2023. Wszystkie jednostki w 

sposób jednolity wykazywały operacje gospodarcze w pozycjach sprawozdania oraz 

wszystkie  stosowały te same zasady metod wyceny aktywów i pasywów. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak przedstawiła Uchwałę Nr I/46/2024 z dnia 6 

maja 2024 Składu Orzekającego RIO w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Prezydenta Miasta Pabianic z wykonania budżetu za 2023 rok - Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Łodzi zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie. (Zał. Nr 48) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Aleksander Wójtowicz przedstawił pozytywną 

opinię Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 rok 

(Zał. Nr 49). 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił stanowisko Prezydenta Miasta 

Pabianic dotyczące opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i opinii Komisji Rewizyjnej. 

Nie wnosi uwag do opinii RIO i Komisji Rewizyjnej. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 

Pabianic za rok 2023. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały -  16, przeciw - 0, wstrzymało się - 6. (Zał. Nr 50) 

Podjęto uchwałę Nr III/28/24. (Zał. Nr 51). 

Ad.21. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak powiedziała, że przystępujemy do omawiania 

projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Pabianic z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2023. (Zał. Nr 52)  Zgodnie 

z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, nie później 

niż dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym, organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta po zapoznaniu się z: sprawozdaniem z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego; sprawozdaniem finansowym; opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego; wnioskiem Komisji Rewizyjnej; opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Aleksander Wójtowicz powiedział, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach o udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Pabianic został przyjęty pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak powtórzyła, że wniosek Komisji Rewizyjnej jest 

pozytywny i odczytała uchwałę Nr I/82/2024 Składu Orzekającego RIO w Łodzi z dnia 

6 czerwca 2024 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej RM w Pabianicach o 

udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic za 2023 r. - Regionalna Izba 
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Obrachunkowa w Łodzi nie zgłosiła zastrzeżeń do wniosku Komisji Rewizyjnej. (Zał. 

Nr 53). 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak otworzyła dyskusję – wystąpienia klubowe. 

Radny Gabriel Grzejszczak w imieniu Klubu Radnych Koalicja dla Pabianic powiedział, 

że ma zaszczyt reprezentować tak naprawdę w najważniejszej debacie w ciągu roku 

Koalicję dla Pabianic, największy Klub w Radzie Miejskiej, który wygrał wybory i może 

dalej kontynuować z Panem Prezydentem misję zmiany Pabianic, gdyż otrzymał taką 

misję od mieszkańców. Szanowni Państwo, głosowanie w tym roku nad absolutorium 

jest trochę nietypowe, ponieważ głosujemy nad absolutorium dla Prezydenta, który był 

Prezydentem w poprzedniej kadencji. U Nas na szczęście nie ma tego dylematu, jak 

w wielu samorządach, bo misję kontynuowania swojej prezydentury otrzymał Pan 

Prezydent Grzegorz Mackiewicz. Szanowni Państwo, ze względu na to, że jest to 

właśnie absolutorium za rok z poprzedniej kadencji, to warto je potraktować jako 

podsumowanie nie tylko ubiegłego roku, ale właśnie minionej kadencji rok 2023. 

Miniona kadencja to rekordowe inwestycje, o których już wspominał w debacie nad 

raportem o stanie miasta, więc nie będzie tego powtarzał. A jednocześnie był to trudny 

czas zaciskania przez Nasz samorząd pasa, zresztą nie tylko przez Nasz samorząd. 

Szanowni Państwo, tak naprawdę absolutorium, bo absolutorium skupia się na 

kwestiach finansowych, ale praktycznie dotyczy to oceny prezydentury. Dotyczy to 

oceny, jak wygląda miasto w roku, na którym tak naprawdę głosujemy. Szanowni 

Państwo, tego absolutorium udzielili mieszkańcy Panu Prezydentowi już 7 kwietnia, 

którzy przyszli na wybory. Pan Prezydent pomimo trudnej kampanii, pomimo wielu 

rywali, ponieważ w tych wyborach startowało 5 kandydatów na prezydenta, uzyskał 

tak naprawdę bardzo dobre, wysokie poparcie 56% już w pierwszej turze. Więc tak 

naprawdę mieszkańcy ocenili, że to absolutorium Panu Prezydentowi się należy. 

My jako Radni zostaliśmy wybrani przez mieszkańców po to, aby być ich 

reprezentantem. Większość w tej Radzie ma Klub Koalicji dla Pabianic, który wspólnie 

z Panem Prezydentem zmienia Pabianice, współrządzi Pabianicami od już ładnych 

kilku lat. Mieszkańcy zdecydowali się powierzyć i Panu Prezydentowi, i Koalicji dla 

Pabianic dalej władze w Pabianicach, dalej misję zmiany Pabianic, ponieważ 

doceniają to, że Pabianice się zmieniają, ale doceniają też to że tak naprawdę ponad 

podziałami potrafimy współpracować, potrafimy robić coś dla dobra naszego miasta 

i warto by było, abyśmy to kontynuowali. Wczoraj podczas konferencji prasowej 

zaapelowaliśmy do wszystkich radnych, abyśmy rozpoczęli tę kadencję właśnie od 

takiego dobrego wspólnego głosowania, ponieważ zasugerowali Nam to mieszkańcy 

7 kwietnia. Mieszkańcy, którzy postawili na współpracę, którzy postawili na 

kontynuację zmian w Pabianicach i oczekują tego, wyrazili się dosyć jasno, bo zarówno 

Prezydent Miasta, jak i jego drużyna uzyskali większość. Szanowni Państwo, Ci którzy 

najwięcej krytykowali w kampanii tak naprawdę, nie siedzą tutaj z Nami, nie dostali się 

Ci, którzy opierali swą kampanię, tylko na atakowaniu Pana Prezydenta. I to powinien 

być wniosek dla Nas wszystkich, że mieszkańcy oczekują od Nas współpracy. Tym 

bardziej, że przed Nami trudny czas, przed Nami walka o kluczowe dla Naszego miasta 

inwestycje. Musimy wspólnie zawalczyć zarówno o przejazd kolejowy na 

Lutomierskiej, zarówno o pływalnię, środki na pływalnię, żebyśmy mogli kontynuować 

zmiany, z którymi szliśmy do wyborów i na które zagłosowali mieszkańcy. Aby tak się 

stało, Panu Prezydentowi potrzebne jest silne wsparcie Rady Miejskiej i współpraca. 
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I o tę współpracę w tym momencie właśnie serdecznie do wszystkich Państwa, 

apelujemy i zachęcamy. Wejdźmy w tę kadencję dobrym podsumowaniem poprzedniej 

kadencji, dobrym podsumowaniem prezydentury Grzegorza Mackiewicza w roku 2023, 

bo tego oczekują od Nas mieszkańcy. Panie Prezydencie, Klub Koalicji dla Pabianic 

zagłosuje za udzieleniem Panu absolutorium. 

Radny Włodzimierz Stanek w imieniu Klubu Radnych PiS, powiedział, że zgadza się 

z tym, że udzielając absolutorium za ostatni rok poprzedniej kadencji, można mówić 

o takiej ocenie całościowej całych minionych 5 lat. Oczywiście, to Nasze widzenie 

sprawowania władzy na pewno nie będzie takie cukierkowe, jak przedstawił  

przedmówca, wiceprzewodniczący Klubu Koalicji dla Pabianic. Zauważyć należy na 

plus na pewno wiele zakończonych inwestycji. Chociażby hala sportowa, amfiteatr, 

Stary Rynek, który się niedługo kończy, szkutnia, ścieżki rowerowe, drogi. To wszystko 

było możliwe dzięki środkom zewnętrznym, dzięki środkom pozyskanym z rządu 

Zjednoczonej Prawicy, te inwestycje cieszą. Na pewno to jest poprawa jakości życia 

mieszkańców i poprawa miasta. Natomiast warto wspomnieć również o tym, jeżeli 

mówimy o całej kadencji, co się nie udało. Sztandarowy przykład. Pan Prezydent o tym 

tutaj wspominał, że jeszcze w planach to cały czas ma, czyli szkoła na Zatorzu. Kolejny 

przykład była obietnica Wasza wyborcza, utwardzenie wszystkich dróg gruntowych do 

końca ubiegłej kadencji. Dużo w tym zostało zrobione, ale wszystkich się nie udało. 

Również cały czas miasto Pabianice nie ma wzorem chociażby Ksawerowa gdzie tam 

już, chyba już 3 poważnego inwestora, który dałby miejsca pracy i jednocześnie 

wsparł, jeśli chodzi o podatki od nieruchomości. Drodzy Państwo, to co zacytuję słowa 

radnego Grzejszczaka Gabriela misja zmiany Pabianic, o której Pan Radny mówił 

w Naszej ocenie jest to także wsłuchiwanie się w głos opozycji. Na opozycję również 

ileś tam tysięcy osób zagłosowało i ich głos nie może być pomijany, nie może być 

marginalizowany. To też są mieszkańcy Pabianic, mają prawo widzieć, inaczej pewne 

kwestie mają prawo wyznawać inne priorytety, niż ci, którzy akurat władze sprawują. 

Wydaje się, że byliśmy opozycją konstruktywną, chcą być taką opozycją 

konstruktywną. Myśli, że pewne dobre symptomy współpracy już nastąpiły na 

poprzednich sesjach. Dlatego będziemy w kontakcie i z Panem Prezydentem i chcemy 

być w kontakcie i z Państwem, radnymi Koalicji dla Pabianic aby to, co było 

powiedziane, czyli misja zmiany miasta, mogła być kontynuowana we wspólnym tonie 

dla dobra miasta i mieszkańców. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Rady Iwona Marczak poddała 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 

Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2023. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 7. (Zał. Nr 54) 

Podjęto uchwałę Nr III/29/24. (Zał. Nr 55). 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz podziękował za udzielone absolutorium, za 

wotum zaufania, przede wszystkim za przyjęcie sprawozdania finansowego. W tym 

miejscu  podziękował Jego najbliższym współpracownikom, ale i również naczelnikom, 

dyrektorom poszczególnych zakładów, kierownikom jednostek budżetowych. 
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Ad.22. 

Radna Grażyna Wójcik zaprosiła na Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

w dniu 25.06.2024 r. o godz. 14.00 – komisja wyjazdowa, rowerowa. 

Ad.23. 

Przewodnicząca Rady Iwona Marczak zamknęła obrady III sesji Rady Miejskiej 

w Pabianicach o godz. 15:55. 

 

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

 

 

       Protokołowała:                                            Obradom przewodniczyła: 

 

     Agnieszka Michel                                                 Iwona Marczak 


